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KNJIŽNICA ŠOŠTANJ
OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

RAZSTAVA april 2023
Razstava Una, fotografski portreti Aleksandra 
Kavčnika

Glavni trg Občina Šoštanj, Vila Mayer

RAZSTAVA april 2023 Ela Peroci: Med pravljice Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA april 2023 Ela Peroci, likovni natečaj Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 1. 4. Pot Drvošec ob Cerkniškem jezeru Cerkniško jezero Planinsko društvo Šoštanj

GLEDALIŠČE sobota, 1. 4., 19.00 Vsakemu svoje – komedija Kulturni dom Šoštanj
KD Dolič in Zavod za kulturo 
Šoštanj

SEJEM ponedeljek, 3. 4., 10.00–18.00 Knjižni sejem Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

MUZEJ torek, 4. 4., 17.00
Javno vodstvo po Muzeju usnjarstva na 
Slovenskem

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

USTVARJALNICA četrtek, 6. 4., 17.00 Četrtkova peta Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

POTOPIS torek, 11. 4., 18.30 Borut Korun: Z veslom in peresom po svetu Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 13. 4., 17.00 Pravljična joga Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 15. 4. Ob Slovenski obali, 1. del Slovenska obala Planinsko društvo Šoštanj

OKOLJE sobota, 15. 4., 9.00 Očiščevalna akcija
Dom ribičev ob Družmirskem 
jezeru

Občina Šoštanj

DELAVNICA ponedeljek, 17.–19. 4., 9.00–12.00
Ustvarimo si svoj mozaik – kreativna delavnica z 
Mojco Černivšek

Vila Mayer Swanmosaix in Vila Mayer

PREDSTAVITEV torek, 18. 4., 18.30
Rok Poles: »Vasa Savić, veliko dete iz Topolšice 
in navdušeni delavec«: ob stoti obletnici prihoda 
dr. Savića v Topolšici, 1922–2022

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

KONCERT sreda, 19. 4., 19.30 Butični koncert Spoj glasbe, čipke in poezije Vila Mayer KUD Glasbene muze

PRAVLJICE četrtek, 20. 4., 17.00
Pravljična meditacija za otroke z Janjo in 
medvedkom Tapkom 

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

MUZEJ četrtek, 20. 4., 18.00 Klepet pod Pustim gradom, gost – Ivan Matko
Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

RAZSTAVA četrtek, 20. 4., 19.00 Skupinska razstava – iz domačih depojev Mestna galerija Šoštanj Zavod za kulturo Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 22. 4. Kolesarjenje Kozina–Slavnik Kozina–Slavnik Planinsko društvo Šoštanj

KONCERT torek, 25. 4., 18.00 Ob dnevu knjige
Kulturni dom Šoštanj, mala 
dvorana

Zavod za kulturo Šoštanj

Napovednik



4 l i s t 5

S U Š E C  2 0 2 3

Naša občiNa
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Na tretji redni seji so občinski svetniki Občine 
Šoštanj vse točke sprejeli soglasno. Med 
njimi tudi prvi rebalans proračuna za leto 
2023. 
Kot je pojasnil župan Boris Goličnik, je Občina 
načrtovala rebalans za mesec maj, vendar je po-
trebno zaradi težav Komunalnega podjetja Vele-
nje naknadno vplačilo kapitala s strani ustano-
viteljic. Razloge je pojasnil direktor KP Velenje 
mag. Gašper Škarja. Dejal je, da so pričakovali 
težave zaradi neuveljavljanja polne cene to-
plotne energije. Sicer so upali na spremembe, 
predvsem pri črpanju sredstev podnebnega 
sklada oz. možnosti dodelitve brezplačnih ku-
ponov za emisije CO2, vendar zaradi evropskih 
predpisov pri tem niso bili uspešni. Z rebalan-
som je Občina Šoštanj tudi povišala sredstva 
za izvajanja koncesije za ceste, in sicer zaradi 
podražitve materiala in energentov. Po potrditvi 
rebalansa so bili izpolnjeni pogoji, da je lahko 

Občina sklenila pogodbo z izvajalcem dolgo-
ročne strategije razvoja Občine Šoštanj, ki bo 
izdelana še letos.
V nadaljevanju so svetniki potrdili OPPN, s 
katerim na območju Termoelektrarne Šoštanj 
omogočijo vzpostavitev pogojev za umestitev 
polnilnice vodika za oskrbo električnih vozil na 
gorivne celice s pogonom na stisnjen vodik.
Povišali so vrednost točke za izračun nadome-
stila za uporabo stavbnega zemljišča skladno z 
rastjo življenjskih stroškov – 10,8 % in oblikovali 
izhodiščne najemnine oz. zakupnine za nepre-
mičnine v občinski lasti.
Dr. Franc Žerdin je predstavil delo Odbora za 
civilni nadzor nad rezultati in posledicami sose-
žiga uvoženega premoga. Med drugim je pove-
dal, da so v TEŠ do sedaj pripeljali 110.000 ton 
indonezijskega premoga in da ga bodo 75.000 
ton pripeljali še v aprilu, s čimer bo izpolnjen 
celotni pogodbeni nakup za leto 2023. Dejal je, 
da v Premogovniku Velenje ne pričakujejo, da 
bi še potrebovali uvoženi premog.
Svetniki so se ob koncu seje seznanili z vsebino 
in potekom štirih aktualnih projektov Občine, in 
sicer izgradnjo kolesarske steze, izgradnjo garaž-
ne hiše, načrtovanih blokov v Metlečah in prenove 
Kajuhovega doma. Izgradnjo državne kolesarske 
povezave je predstavil Simon Usar, višji svetovalec 

za gospodarstvo, okolje in prostor. Od Športnega 
igrišča Tresimir se bo nadaljevala ob železnici, 
mimo kavarne, ob rokometnem igrišču in ponov-
no ob železnici do šole (na tem delu je že narejen 
oporni zid) ter naprej do Tovarniške poti, kjer se 
bo navezala na obstoječo cesto in nato do mosta, 
kjer bo ob obstoječem zgrajen nov most, name-
njen kolesarjem. Steza nato dvakrat prečka glavno 
cesto proti Topolšici – prvi na obstoječem preho-
du za pešce proti stadionu in drugič pri Kmetijski 
zadrugi, kjer se zgradi nov del in nato naveže na 
obstoječo pot proti Pohrastniku. 
Ostale tri projekte je predstavil arhitekt Matic 
Lašič. Garažna hiša se že gradi, v njej bo pros-
tora za 115 parkirnih mest v dveh etažah in na 
povozni strehi. Izvedla se bo tudi predpriprava 
za izgradnjo električnih polnilnic.
V blokih, ki so načrtovani v Metlečah, je predvi-
denih 27 stanovanj. Projekt je v fazi pridobiva-
nja gradbenega dovoljenja.
Prenova Kajuhovega doma je zasnovana kot 
butični tematski hotel s poudarkom na počastit-
vi spomina na Karla Destovnika - Kajuha. Župan 
je poudaril, da se bodo o obeh projektih v pri-
hodnje še veliko pogovarjali. 
Svetniki so imeli kar nekaj vprašanj in pobud, 
župan jih je bil vesel in je obljubil, da bo Občina, 
kar se bo dalo, tudi upoštevala.

Občinski svet Občine Šoštanj se je sestal na 4. 
redni seji. Potem ko je odstopil predsednik Na-
dzornega odbora, so svetniki za novo članico 
imenovali Katjo Kočevar. 
V Svet Bolnišnice Topolšica so kot predstavnika 
uporabnikov imenovali Draga Korena, potrdili 
so Odlok o porabi koncesijske dajatve za trajno-
stno gospodarjenje z divjadjo v občini Šoštanj in 
Odlok o načinu opravljanja gospodarske javne 
službe zavetišča za zapuščene živali na območju 
občine Šoštanj, ki bo podlaga za objavo razpisa 
za podelitev koncesije.
Nekaj manjših sprememb je v pravilnikih za sofi-
nanciranje humanitarnih in kulturnih dejavnosti, 
gre predvsem za dopolnitve postopkov izvedbe 
javnih razpisov. Potrdili so tudi predlog Letnega 
programa športa (LPŠ), ki je podlaga za izvedbo 

javnega razpisa. Sredstva, ki jih bo Občina raz-
delila med društva, ostajajo na enaki višini kot v 
preteklem letu (165.000 evrov), nekaj sprememb 
je znotraj posameznih programov. Javni razpis 
bo na občinski spletni strani objavljen še ta me-
sec. Poleg omenjenih sredstev Občina namenja 
še 286.500 evrov za vzdrževanje in investicije 
v športne objekte, skupaj za programe športa 
451.500 evrov.
Svetniki so se seznanili še s poročilom o izve-
denem javnem razpisu za dodelitev finančnih 
sredstev za pospeševanje razvoja malega gospo-
darstva v občini Šoštanj v letu 2022, predstavitev 
projekta sanacije, rekonstrukcije in dozidave OŠ 
Karla Destovnika - Kajuha Šoštanj pa so prestavili 
na naslednjo sejo zaradi zadržanosti projektanta.
Sicer soglasno, a s težkim srcem so svetniki po-
trdili tudi dvig cene programov v Vrtcu Šoštanj za 
15 %.
Metodologija določitve ekonomske cene je na-
tančno določena, upoštevajo se stroški dela, 
stroški materiala in storitev ter stroški živil za 
otroke.
Vsi navedeni elementi ekonomske cene so se v 
zadnjem obdobju izrazito dražili, zato je poviša-
nje cen programov v Vrtcu Šoštanj nujna. Obsto-
ječe cene so veljale od 1. marca 2022, nove bodo 

s 1. aprilom 2023. Ekonomska cena dnevnega 
programa za otroke prvega starostnega obdobja 
bo znašala 540,50 EUR (prej 470,00 EUR), za ot-
roke drugega starostnega obdobja bo nova cena 
437,00 EUR (prej 380,00 EUR).
Del ekonomske cene plačajo starši, del pa Obči-
na, kjer ima otrok skupaj z enim od staršev stalno 
prebivališče, višino plačila staršev pa določi Cen-
ter za socialno delo. Podražitev ekonomske cene 
bo za starše prvega starostnega obdobja pome-
nila od 7 do 54 evrov (odvisno od plačilnega ra-
zreda) mesečno. Za starše drugega starostnega 
obdobja pa od 6 do 44 evrov mesečno.
Podražitev vrtca bo vplivala tudi na proračun Ob-
čine Šoštanj, pri čemer bomo morali letos zago-
toviti dodatnih 300.000 evrov. V povprečju v naši 
občini starši plačajo 36,40 % ekonomske cene, 
Občina Šoštanj pa 63,60 % ekonomske cene pro-
grama vrtca.
Zavedamo se, da bo povišanje ekonomske cene 
programov vrtcev tako za Občino, predvsem pa 
za starše precejšnja obremenitev, vendar upamo, 
da bo država staršem priskočila na pomoč z raz-
ličnimi socialnimi transferji.
Ekonomske cene programov vrtcev so pred nami 
povišale že številne Občine. V spodnji tabeli je 
primerjava cen z nekaterimi sosednjimi.

Od aprila 2023 dalje bo v prvem nadstropju 
občinske stavbe vsako sredo ponovno odpr-
ta pisarna Centra za socialno delo, in sicer 
od 13. do 17. ure.

Župan Boris Goličnik s sodelavci se je na de-
lovnem sestanku srečal z vodstvom Centra za 
socialno delo Savinjsko-Šaleška (CSD) direktor-
jem Markom Verdevom in njegovim pomočni-
kom Gregorjem Podkrajškom.
Ena ključnih tem je bila želja Občine Šoštanj, 
da CSD ponovno zagotovi uradne ure tudi v 
Šoštanju, kot je bilo to urejeno pred nekaj leti. 
Dogovorili so se, da z aprilom pisarna v Šošta-
nju ponovno zaživi, tako da bo prvič odprta v 
sredo, 5. aprila 2023, od 13. do 17. ure.
Strinjali so se, da je ključno sodelovanje obeh 

ustanov v prid ljudem. Iskali so način, kako tis-
tim, ki to najbolj potrebujejo, pomagati premo-
stiti težave, tudi tiste zaradi visokih cen ener-
gentov.
Vodstvo CSD je na kratko predstavilo še najbolj 
perečo problematiko, ki jo zaznavajo ta hip, to 
pa je kar 50-odstotno povišanje števila otrok in 
mladostnikov s težavami v odraščanju. Ob tem 
so izpostavili, da je ključna pravočasna obrav-
nava, zato pozivajo šole, starše, vse odrasle …, 
da so na morebitne tovrstne težave še posebej 
pozorni.

3. redna seja 
Občinskega sveta 
Občine Šoštanj

Z aprilom bodo 
tudi v Vrtcu 
Šoštanj višje cene 
programov

V Šoštanju 
ponovno pisarna 
CSD

Tjaša RehaR 

Foto arhiv Občine Šoštanj

Občina Ekonomska cena – 1. starostno obdobje Ekonomska cena – 2. starostno obdobje

Šoštanj 540,50 € 437,00 €

Šmartno ob Paki 565,00 € 461,70 €

Velenje 613,69 € 455,36 €

Mozirje 564,57 € 456,53 €

Sistem varstva pred naravnimi in drugimi 
nesrečami je namenjen zagotavljanju varstva 
ljudi, živali, premoženja, okolja … pred nara-
vnimi in drugimi nesrečami. 

Za zagotavljanje preventive in za učinkovi-
to ravnanje, ko do nesreč vendarle pride, je 
pomembno, da je sistem zaščite in reševanja 
(ZiR) dobro premišljen, aktualen in učinkovit 
– tako na državni, regionalni kot na lokalni 
ravni.
Na Občini Šoštanj je bil v februarju sestanek z 
vodjo izpostave Uprave za zaščito in reševanje 
(URSZR) Celje mag. Natalijo Plemenitaš Fuchs 
in sodelavko Vesno Slamnik z županom Ob-
čine Šoštanj Borisom Goličnikom s sodelavci.
Govorili so o sistemu ZiR v Občini Šoštanj, o 

načrtih, ki so pripravljeni, o spremembah, ki 
jih je treba narediti pri imenovanju različnih 
ekip in služb znotraj lokalnega sistema civil-
ne zaščite zaradi novega vodstva Občine Šo-
štanj in tudi o organizacijah v naši občini, ki 
pomembno vplivajo na okolje in lahko s svo-
jo dejavnostjo potencialno ogrožajo zdravje 
ljudi.
Sodelovanje med URSZR Celje in Občino Šo-
štanj je bilo že do sedaj na visoki ravni, na se-
stanku pa so postavili odlične temelje, da bo 
tako tudi v prihodnje.

Sestanek z 
vodstvom URSZR, 
izpostavo Celje

Vse občane, predvsem pa kmete obvešča-
mo, da je na spletni strani objavljen javni 
razpis, na podlagi katerega bomo kmetom 
sofinancirali dodatek, s katerim bodo lahko 
nevtralizirali neprijeten vonj. 
Dodatek ne rešuje zgolj problematike onesna-
ževanja zraka z neprijetnimi vonjavami, tem-
več hkrati tudi skrbi za boljše lastnostni gno-
jevke in s tem boljšo prehranjenost tal, kar pa 

nenazadnje vpliva tudi na obilnejši pridelek.
Razpis je pripravljen na podlagi pobude LBG in 
v njihovem imenu župana Borisa Goličnika, ki 
je lani to predlagal v sklopu participativnega 
proračuna. Za nakup dodatkov kmetom v ob-
čini Šoštanj za zmanjšanje smradu gnojevke je 
namenjenih 10.000 evrov.

Razpis za nakup 
dodatkov za 
zmanjšanje 
smradu gnojevke
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V soboto, 25. 2. 2023, smo se spomnili po-
hoda XIV. divizije na Štajersko. Temu sta bili 
posvečeni dve slovesnosti. Prva pri spomeni-
ku pri Osreških pečeh v Ravnah in druga pri 
Kajuhovem spominskem objektu.
Pri spomeniku preboja XIV. divizije pri Osre-
ških pečeh v Ravnah je potekala spominska 

slovesnost, na kateri je bil osrednji govornik žu-
pan Občine Šoštanj Boris Goličnik. Med drugim 
je dejal, da se moramo vsi zavedati, da svoboda 
ni sama po sebi umevna in dodal: »Samo tako 
bomo preživeli in se narodnostno okrepili ter vsi 
skupaj ustvarjali srečnejši in miren svet.« Župan 
je spomnil tudi na pomen našega Kajuha: »S svo-
jo pesmijo in besedo je bodril borce ter z drugimi 
kulturniki na njeni poti prirejal mitinge. Radi so 
mu prisluhnili, med ljudi je vnašal upanje. Tako 
kot radi prisluhnemo njegovi poeziji tudi danes. 
Zdi se, kot da bi jo pisal včeraj, ko preberem nje-
gove besede: 'Vse prešlo bo kakor kalna reka, 
človek, nov človek vstal bo iz človeka!' S kakšni-
mi preprostimi besedami je bodril in s kakšno 
gorečo željo je verjel v boljši čas, v boljše ljudi!
Ga smemo razočarati? Ali smemo razočarati vsa 
ta imena, napisana na spominskih ploščah tukaj 

in drugod po Sloveniji? Veliko jih je, preveč za 
majhen narod. Jim lahko rečemo, da so bile nji-
hove žrte zaman? Moj odgovor je ne in tudi vaš 
naj bo odločno proti vsemu, kar posega v mir in s 
krvjo plačano svobodo,« je zaključil župan.
Zbrane je pozdravila tudi Andreja Katič, predse-
dnica ZB NOB Velenje, ki se je spomnila številnih 
mladih žrtev vojne in pozvala, da moramo vsi go-
voriti predvsem in zlasti za mir.
V imenu domačinov se je predsednik KS Ravne 
Simon Lenko zahvalil vsem obiskovalcem za pri-
hod. Peter Kobal, predsednik KO ZZB NOB Ravne, 
je zbrane že povabil k Osreškim pečem prihodnje 
leto, ko bo 80. obletnica pohoda XIV. divizije.
Lep kulturni program s poudarkom na Karlu De-
stovniku - Kajuhu so pripravili člani KUD Ravne, 
Moški pevski zbor Ravne, glasbena skupina Pla-
nika in Pihalni orkester Zarja.
Pri Kajuhovem spominskem objektu pri Žlebni-
ku je potekala slovesnost, na kateri je zbrane tudi 
pozdravil župan Občine Šoštanj Boris Goličnik, ki 
je o Kajuhovi poeziji dejal: »Njegova zapuščina je 
izjemna, moč njegovih besed pa svetel kažipot 
človeških vrednot, ki naj bodo vsem nam in vsem 
prihodnjim generacijam navdih za mir, iskrenost 
in človečnost.« Župan in tudi ostali govorniki so 
posebno čast izkazali Emilijanu Cavniku, borcu 
XIV. divizije.
V imenu ZB za vrednote NOB Velenje je obisko-
valce in pohodnike pozdravila predsednica An-
dreja Katič, v imenu organizatorjev teh pohodov 
Jure Kodrun, osrednji govornik pa je bil igralec 
Marko Mandić. To ni bil govor, bila je odlična 
predstava, s katero je, kot je dejal, plačal svoj 
dolg Kajuhu in v kateri je predstavil, kako se je 
sam srečeval z njegovo poezijo – od šolskih dni 
do danes.

Občina Šoštanj bo svojim občanom od meseca 
aprila 2023 nudila brezplačno pravno pomoč, 
in sicer v obliki pravnega svetovanja oziroma 
prvega pravnega posveta. 
Brezplačno pravno svetovanje je namenjeno vsem 
prebivalcem občine Šoštanj in se bo izvajalo pred-
vsem na področjih civilnega, stvarnega, upravne-
ga, dednega in delovnega prava ter na drugih pod-
ročjih, kjer občani potrebujejo prvi pravni nasvet 
strokovnjaka – odvetnika, ki se bo seznanil z njiho-
vim pravnim problemom, pregledal dokumentacijo 
in jim s prvim pravnim nasvetom pomagal pri zaščiti 
njihovih pravic ter jim pojasnil način zavarovanja 

njihovih pravic in interesov. Brezplačno pravno 
svetovanje se bo izvajalo v prostorih Podjetniške-
ga centra Šoštanj na naslovu Kajuhova cesta 1 v 
Šoštanju dvakrat mesečno, in sicer vsak 1. in 3. 
delovni torek v mesecu med 15. in 17. uro. 
Na pravno svetovanje se je treba obvezno pred-
hodno naročiti, in sicer najkasneje 3 dni pred 
terminom pravnega nasveta. Občani se lahko na 
svetovanje naročijo po elektronski pošti na naslov 
pravno.svetovanje@sostanj.si ali telefonsko števil-
ko 03 8984 300. Ob prijavi na termin svetovanja 
je zaželena kratka navedba pravnega problema, 
za katerega želite brezplačno pravno svetovanje. 

Letošnja državna proslava ob dnevu boja 
proti okupatorju bo 26. aprila ob 20. uri v 
telovadnici Osnovne šole Karla Destovnika 
- Kajuha Šoštanj. 
Predstavniki Protokola Republike Slovenije 
so že v začetku leta opravili ogled lokaci-
je, v marcu pa so bili ponovno na delovnem 
sestanku pri županu Občine Šoštanj Borisu 
Goličniku. Priprava scenarija in organizacija 

proslave je v celoti v pristojnosti Protokola 
RS, Občina Šoštanj bo pomagala, kjer bo to 
potrebno. Ob tem je župan dejal, da je pono-
sen, da so prisluhnili pobudi Občine, da bi bila 
proslava v Šoštanju in da so se strinjali, da 
bodo vidno vlogo na dogodku imeli tudi naši 
domači ustvarjalci.

Župan Boris Goličnik je povabil na srečanje v 
Vilo Mayer predsednike vseh devetih krajevnih 
skupnosti. Ob tem je povedal, da želi aktivno in 
tvorno sodelovati z vsemi in da je to srečanje 
namenjeno predvsem temu, da jim Občina iz-
kaže spoštovanje. 
Ne samo predsednikom, tudi vsem krajevnim sve-
tnikom, s katerimi se bodo v prihodnje tudi večkrat 
srečevali. Izpostavil je, da je kvalitetno delovanje 
posameznih delov občine zelo pomembno, saj je 
občina Šoštanj po površini precej velika in ima vsak 
kraj svoje značilnosti, ki jih je treba upoštevati. V 
Belih Vodah se srečujejo s čisto drugačnimi teža-
vami kot v mestu. Ponekod pa so verjetno težave 
podobne, zato so takšna srečanja zelo pomembna. 
Za dobro medsebojno sodelovanje in tudi za iz-
menjavo izkušenj – pozitivnih in negativnih. »Tako 

bomo lahko izvedli številne projekte v dobrobit 
vaših krajanov, naših občanov,« je dejal župan in 
pozval predsednike tudi k aktivnemu sodelovanju 
pri izdelavi dolgoročne strategije Občine Šoštanj.
Zbrane sta nagovorila še podžupan Boris Lambi-
zer, ki je napovedal individualna srečanja z vsako 

krajevno skupnostjo, in direktor občinske uprave 
Drago Koren. 
V sproščenem pogovoru so se nato še dlje časa 
pogovarjali, si izmenjali izkušnje ter se dotaknili 
nekaterih tem, ki jim bo treba v prihodnje posvetiti 
še več pozornosti.  

Slovesnosti ob 
spominu na 
pohod XIV. divizije 
na Štajersko 

Z aprilom v 
Podjetniškem 
centru Šoštanj 
brezplačno pravno 
svetovanje

Državna proslava 
ob dnevu boja 
proti okupatorju 
bo v Šoštanju

Srečanje župana 
s predsedniki 
krajevnih skupnosti

Foto arhiv Občine Šoštanj

Občina Šoštanj že vseskozi podpira delovan-
je prostovoljnih gasilskih društev, župan Boris 
Goličnik, tudi sam gasilec, še toliko bolj, saj odlič-
no pozna njihovo delo in požrtvovalnost. 
Župan je z vsemi štirimi prostovoljnimi društvi v 
občini Šoštanj (PGD Šoštanj – mesto, PGD Gaberke 
PGD Topolšica, PGD Lokovica) in Gasilsko zvezo Ša-
leška dolina v Vili Mayer podpisal aneks k pogodbi 
o opravljanju javne gasilske službe v občini Šoštanj. 
Poleg predsednikov so bili pri podpisu prisotni tudi 
poveljniki društev in poveljnik Gasilske zveze Šaleš-
ka doline.
Društva so že pred leti našla konsenz znotraj ob-
činskega poveljstva o višini sofinanciranja na posa-
mezno društvo glede na kategorizacijo. Vsako leto 
določijo sredstva za delovanje društev v tekočem 
letu. Letos Občina zagotavlja 95.000 evrov za redno 
delovanje društev, in sicer za vzdrževanje gasilskih 
domov, materialne stroške, izobraževanja in tekmo-
vanja, vzdrževanje vozil in tehnike, za polnjenje in 
testiranje jeklenk dihalnih aparatov ter za refundacijo 

plač gasilcem, ki sodelujejo na intervencijah ali za-
radi izobraževanja izostanejo z dela. Del sredstev je 
namenjen tudi delovanju GZ Šaleška doline.
Podpis pogodbe, čeprav na videz zelo uraden, je 
potekal v zelo sproščenem in prijateljskem vzduš-
ju. Župan, tokrat v dveh vlogah – kot župan in kot 
poveljnik občinskega gasilskega poveljstva, je po-
vedal, da je na gasilce zelo ponosen, da se Občina 
zaveda njihove vrednosti ter da si delovanja Občine 
brez njih ne more predstavljati. Navedel je, da Ob-
čina namenja v letošnjem letu za delovanje sistema 
zaščite in reševanja 384.500 evrov, od tega kar 
366.000 za delovanje gasilskih društev. Med drugim 
je v ta sredstva vključen nakup gasilskega vozila s 
cisterno GVC 1 za PGD Šoštanj – mesto in gasilsko
-reševalnega čolna za PGD Gaberke. »Sredstva z ve-
seljem zagotovimo, če imamo potem zagotovljeno 
odzivnost društev. Dokaz, da to imamo, so uspešno 

izvedene intervencije v preteklosti in tudi veliko šte-
vilo operativnih gasilk in gasilcev. Želimo, da bi bilo 
intervencij čim manj, a vemo, da bodo, za takrat pa 
je najpomembneje, da so društva dobro opremlje-
na in usposobljena,« je dejal župan in dodal, da vsa 
društva dobro delajo z mladimi, skrbijo za starejše 
in skrbijo za izobraževanje in usposobljenost svojih 
operativnih članov. »Hvala vsem za vse napore, za 
ves prosti čas, ki ga vlagate v gasilstvo, jaz pa vam 
obljubljam, da bo sodelovanje z Občino še naprej 
na visokem nivoju, da bomo skupaj skrbeli za var-
nost naših občank in občanov, našega imetja ter 
tudi za živali in naravo,« je zaključil župan. 
Za sodelovanje in podporo se je Občini Šoštanj za-
hvalil Aleksander Osetič, poveljnik Gasilske zveze 
Šaleška dolina, v imenu društev pa Bogdan Lampret, 
predsednik PGD Gaberke, ki je dejal, da so ponosni, 
da so dobili vabilo na tako svečan podpis pogodbe.

Župan podpisal 
dodatek k pogodbi 
z gasilskimi 
društvi in zvezo

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj

Letošnjo očiščevalno akcijo bomo izvedli na DAN ZA SPREMEMBE, 
ki ga letos obeležujemo 15. aprila. Na DAN ZA SPREMEMBE vabimo 
vse, da skupaj oblikujemo boljšo družbo, tako da se v svojem okolju 
povežemo v akcijah, ki lahko izboljšujejo kakovost bivanja. 

Vsako leto aprila s sloganom Ne prepuščaj se toku, SPREMINJAJ tudi 
TI! Slovenska filantropija nagovarja prebivalce Slovenije, da vsaj za en 
dan postanejo prostovoljci in prostovoljke. Vabljeni, da se nam ob 9. uri 
pridružite na kakšnem od zbirnih mest, ki so objavljena na spletni strani 
Občine Šoštanj. Delovni dopoldan bomo skupaj zaključili s piknikom ob 
Družmirskem jezeru.

Očiščevalna akcija Občine 
Šoštanj 2023

OČIŠČEVALNA AKCIJA

Sobota,
15. april 2023

        Za(čutimo)dobro

Občine Šoštanj
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dogodki in ljudje

d o g o d k i  i N  l j u d j e d o g o d k i  i N  l j u d j e

Po nekajletnem premoru so v Šoštanju 16. 
marca v tamkajšnjem kulturnem domu po-
delili priznanja najboljšim športnikom na 
območju občine Šoštanj leta 2022. Organi-
zacija je bila v rokah Športne zveze Šoštanj, 
ob pomoči Občine Šoštanj. 
Osrednji gost prireditve je bil olimpijec in naj-
boljši slovenski veslač Iztok Čop, slavnostni go-
vornik pa župan Občine Šoštanj Boris Goličnik. 
Med drugim je dejal: »Vesel in ponosen sem, da 
vas lahko danes s tega mesta nagovorim kot 
župan občine, ki ima bogato športno preteklost, 
sedanjost in zagotovo tudi prihodnost. Različni 
posamezniki in društva so s svojim delovanjem 
in uspehi ponesli ime kraja tudi izven meja naše 
države in pustili prihodnjim rodovom lepo dedi-
ščino. Nekatera društva delujejo že sto let in več, 
nekatera manj. Daljša kot je časovnica, več je 
na njej zabeleženih dogodkov, več je vzponov in 
padcev, uspehov in neuspehov. Nič hudega …« 
Hkrati je župan izrazil veselje nad prisotnostjo 
tako uspešnega športnika, kot je Iztok Čop.
Osrednja pozornost je bila namenjena podelitvi 
priznanj in nazivov Športnik Šoštanja 2022 in že 
kar na začetku s ponosom ugotavljam, kako ne-
verjetni ljudje so to. Predani svojim ciljem in na-
činu življenja, v katerem je vse podrejeno izbrani 
športni disciplini. A hkrati veselju ob zmagah. 
Tistih osebnih, ko greš »čez sebe«, ki mogoče 
niso nagrajene z zlatom, a pomenijo ravno toliko, 
in tistih, ki se zasvetijo v bronu, srebru ali zlatu. 
Kakršne koli so, so nagrada in hkrati motivacija 
za naprej. 
Motivacija je tudi to, da si v domačem okolju opa-
žen, kar je včasih najtežje. Zato čestitke vodstvu 
ŠZ Šoštanj z Bojanom Rotovnikom na čelu, ki 
je tudi nagovoril zbrane. ŠZ povezuje 14 klubov 
naše občine – Društvo rokometna šola Seba-
stjana Soviča, Društvo tabornikov Rod Pusti grad 
Šoštanj, Kegljaški klub Šoštanj, Košarkarski klub 
Elektra, Namiznoteniški klub Šoštanj, Nogometni 
klub Šoštanj, Odbojkarski klub Šoštanj Topolšica, 
Planinsko društvo Šoštanj, Smučarsko-skakalni 
klub Šoštanj, Športno društvo Gaberke, Športno 
društvo Ravne, Športno društvo Zavodnje, Ženski 
kegljaški klub Šoštanj in Ženski odbojkarski klub 
Kajuh Šoštanj, hkrati pa opazi tudi posameznike v 
drugih klubih, ki so iz naše občine. V začetku janu-
arja letos je bil objavljen razpis, v katerem je bilo 
navedenih deset možnih kategorij nagrad. Predla-
gatelji so lahko bili: športna društva, organi ŠZŠ, 
javni zavodi s področja vzgoje in izobraževanja, 
organi Občine Šoštanj, druge organizacije in po-
samezniki. Rok za oddajo predlogov je bil 15. fe-
bruar in v roku je bilo oddanih kar 19 predlogov za 
prejemnike priznanj. Izbor za leto 2022 so opravili 
člani strokovnega odbora Športne zveze Šoštanj, 
ki ga tvorijo odbojkarica Jasna Šumnik, paraolim-
pijka Jolanda Belavič, rokometaš Sebastjan Sovič, 
nogometaš Andrej Goršek in košarkar Vladimir 

Rizman. Iz predlaganega so izbrali sedem imen in 
priznanj. Ob vsakem priznanju je bila podana tudi 
ustrezna obrazložitev, ki je prepričala komisijo. 
Prejemnika najvišjih priznanj, priznanja za 
najboljšo športnico in športnica leta 2022, sta 
sestra in brat iz družine Mazej. 
Anja Mazej (Odbojkarski klub Gorica) je prejela 
PRIZNANJE za najboljšo športnico občine ŠO-
ŠTANJ v letu 2022 za nastope v prvi slovenski 
ligi, za nastope s slovensko odbojkarsko repre-
zentanco v srebrni evropski ligi in za nastope na 
kvalifikacijah za evropsko prvenstvo. Tudi Anja je 
svojo odbojkarsko pot začela v petem razredu v 
ŽOK Kajuh Šoštanj. V lanski tekmovalni sezoni je z 
ekipo SIP Šempeter v prvi slovenski ligi osvojila 4. 
mesto in je bila statistično najboljša sprejemalka 
v prvi državni ligi. 
Tadej Mazej (Rokometni klub Celje Pivovarna La-
ško) je PRIZNANJE za najboljšega športnika ob-
čine ŠOŠTANJ v letu 2022 prejel za osvojitev na-
slova klubskih državnih prvakov 2022, nastope v 
Ligi prvakov in za nastop s slovensko rokometno 
reprezentanco na SP na Poljskem in Švedskem.
PRIZNANJE za izjemen športni dosežek v letu 
2022 sta prejela tudi odbojkar Jan Klobučar in 
pomočnik selektorja Zoran Kedačič, člana Slo-
venske moške odbojkarske reprezentance, za 
osvojitev 4. mesta na svetovnem prvenstvu v od-
bojki, ki je potekalo v Sloveniji in na Poljskem. Ne 
samo športni navdušenci, prav vsi smo spremljali 
nepozabni četrtfinale, v katerem je naša moška 
odbojkarska reprezentanca premagala Ukraji-
no in si priigrala polfinalno vstopnico. Nadaljnji 
potek je znan, pri tem pa sta aktivno sodelovala 
Jan Klobučar v igri in pomočnik selektorja Zoran 
Kedačič.
Urša Sevčnikar, članica Odbojkarskega društva 
Šempeter v Savinjski dolini, je PRIZNANJE per-
spektivnemu športniku/športnici na območju 
občine Šoštanj za leto 2022 prejela za nastope 
v slovenski odbojkarski reprezentanci U17 in za 
nastope v prvi ženski odbojkarski ligi. Kot vemo, 
izhaja iz ŽOK Kajuh Šoštanj.
Tim Vertačnik, član Ribiške družine Paka Šoštanj, 
je PRIZNANJE za športno-tekmovalne uspehe 
v neolimpijskih športih na območju občine Šo-
štanj za leto 2022 prejel za naslov svetovnega 

mladinskega prvaka v kastingu in za 3. mesto na 
članskem svetovnem prvenstvu v Estoniji. Tim je 
pravzaprav v kastingu med mlajšimi selekcijami 
osvojil vse, kar se je osvojiti dalo. Res izjemen 
mlad športnik – ribič. 
PRIZNANJE za najboljšo športnico invalidko na 
območju občine Šoštanj za leto 2022 je preje-
la Tonja Berložnik, članica Plavalnega kluba 
Velenje, in sicer za naslov državne prvakinje v 
paraplavanju na šolskem športnem tekmovanju 
in za nastope na mednarodnih paraplavalnih 
tekmovanjih na Hrvaškem, Češkem in v Avstri-
ji. Tonja Berložnik je 19-letnica, ki trenira pod 
mentorstvom Katarine Praznik in ekipe prosto-
voljcev. Predlagatelj jo je opisal kot navdihujoče 
pogumno. 
Prireditev so popestrili mnogi sodelujoči. Pred-
vsem je pohvalno, da so na njej sodelovali pred-
stavniki mlajših selekcij domačih klubov. Glasbeni 
program so pripravili učenci glasbene šole FKK 
Velenje, šoštanjski oddelek, Denis Trap in metal 
band Inmate. Multimedijsko predstavitev je izve-
del Tilen Rotovnik. Tako pisan nabor nastopajo-
čih ob podelitvi nazivov Športnik Šoštanja 2022 
je v scenarij in besedo ujela Mojca A. Juras. 
Prireditev so podprli tudi KUD Ravne, Vrtnarstvo 
Domen Potočnik, snemalci in fotografi ter Zavod 
za kulturo Šoštanj. 

Športnik Šoštanja 
2022

MilojKa B. KoMpRej

Športnik Šoštanja 2022 – prejemniki priznanj Foto Valter Kolar

Gost prireditve olimpionik 
Iztok Čop z voditeljico 
Mojco A. Juras Foto Valter Kolar

Mesec marec nam v Šoštanju tradicionalno po-
lepša koncert Pihalnega orkestra Zarja, ki ga 
namenijo tudi ženam in materam. Dan pred ma-
terinskim dnem se je naša godba, kot ji rečemo 
po domače, predstavila z izjemnim nastopom. 
V prvem delu so igrali tekmovalni program, s ka-
terim bodo nastopili 28. maja v Krškem. Štiri zares 
težke skladbe, po oceni Mirana Šumečnika, diri-
genta, ki je godbo popeljal v sam vrh slovenskih 
orkestrov, komaj zadostujejo zahtevam medna-
rodne komisije. Dejal je: »Skladba Spartakus je 
po oceni zahtevnosti med ena in šest na šestem 
mestu in ravno to sem predlagal orkestru. Četudi 
ne bomo zlati, sem prepričan, da bomo dali vse od 
sebe in samo to je pomembno.« Tudi med ostalimi 
tekmovalnimi skladbami je Šumečnik posegel po 
najzahtevnejših, tako da so bili v Šoštanju nagra-
jeni z glasnim aplavzom, na koncu programa, ki je 
vključeval tudi bolj »sproščene« melodije, s skan-
diranjem in prisluženim »bisom«. Lepa popestritev 
je bil tudi vokalni del – nastop Okteta Zarja iz vrst 
godbenikov. Oktet Zarja je bil sestavljen naključ-
no, a se je dobro izkazal in tako že osem let znot-
raj instrumentalne zasedbe deluje tudi vokalna. 
Zbrane je nagovoril dolgoletni predsednik Srečko 

Potočnik, ki se je zahvalil publiki in godbenikom, 
skupaj s podpredsednikom Francem Krevzlom pa 
tudi vsem, ki so omogočili koncert. Med temi je 
Občina Šoštanj prispevala nageljne za vse prisotne 
žene. V imenu te je zbrane nagovoril župan Boris 
Goličnik, ki je čestitkam vsem mamam pridal še 
osebno čestitko in zahvalo svoji ženi Janji za dve 
čudoviti deklici. Z vmesnimi poetičnimi besedili o 

pomladi in poeziji je bil koncert zaključen z misli-
jo Milojke B. Komprej: »Mama je kakor življenje. 
Mama je življenje ... Mama je kakor hrepenenje, 
mama je hrepenenje ... « Želimo vam čudovito po-
mlad in ne pozabite, da vas je imel, ali pa vas še 
ima, nekdo neskončno rad. 

Zarja pomladi MilojKa B. KoMpRej

Foto Dušan Dobnik

V februarju so občni zbor društva izvedli tudi 
šoštanjski godbeniki oziroma Pihalni orkester 
Zarja, ki bo kmalu slavil okroglo 100. obletnico 
delovanja. 
Poleg rednih točk dnevnega reda so opravili tudi vo-
litve. V vrhu še naprej ostajajo predsednik Srečko 
Potočnik, podpredsednik Franc Krevzel in ume-
tniški vodja ter dirigent Miran Šumečnik. Nekatera 
imena v upravnem odboru so se zamenjala, v glav-
nem pa več kot 100-članski sestav zaupa vodstvu, 
kar je dokazalo tudi tekoče delo na občnem zboru, 
ki ga je vodil Franc Krevzel. 

Člani so potrdili vse sklepe dnevnega reda. Prisluh-
nili so poročilu NO, ki ga vodi Peter Obšteter, in dru-
gim poročilom (predsednika, blagajnika, gospodarja 
…), ki so jih seznanila s poslovanjem in delom. Plan 
za letošnje leto je poleg koncertov in nastopov na-
ravnan na mednarodno tekmovanje pihalnih orke-
strov, ki bo 28. maja v Krškem. Vendar se v orkestru 
zavedajo, da je vsak nastop pomemben, zato se od-
govorno pripravljajo na vsak dogodek. Predsednik 
Potočnik je ob tem dejal: »Zadovoljni smo, da ima-
mo veliko podmladka, prihajajo z dobrim glasbenim 
predznanjem in dvigujejo nivo pihalnega orkestra, 
za kar gre zahvala tudi glasbeni šoli.« 
Orkester tudi veliko potuje in nastopa v tujini, kar 
pregovorno uspešni pa so vsako leto v začetku ju-
nija na Malem Lošinju, kjer se udeležujejo mednaro-
dnega srečanja pihalnih orkestrov. 
Občni zbor je pozdravil tudi šoštanjski župan Boris 
Goličnik, ki že vrsto let spremlja delo godbe in je 
ponosen na sestav, ki je ponesel ime kraja v svet: 

»Vidim, da je orkester ena velika družina,« je med 
drugim dejal in obljubil podporo tudi za naprej. Res 
je v orkestru dobra energija in velika zasluga za to 
gre dirigentu Miranu Šumečniku, ki združuje mlade 
in starejše godbenike. Sam je bil nekaj časa vodja 
Mladinskega pihalnega orkestra Velenje, mnogo se 
jih je godbi priključilo že takrat, še vedno pa kot pro-
fesor te šole vzpodbuja mlade k članstvu v godbi. 
Torej bomo navijali za naše godbenike v maju, ko 
bodo tekmovali v najvišji, to je koncertni kategoriji. 
Prejšnja leta so bili izjemno uspešni in kar razvadili 
so nas z zlatimi odličji. Kakorkoli bo letos, mi vemo, 
da so najboljši. 

Zarja v novo 
tekmovalno 
obdobje

MilojKa B. KoMpRej

Srečko Potočnik –
predsednik že 20 let                       Foto Dušan Dobnik

Župan Občine Šoštanj Boris 
Goličnik je obljubil nadaljno 
podporo.                      Foto Dušan DobnikDirigent Miran Šumečnik z enim izmed sestavov PO                  Foto Dušan Dobnik



10 l i s t 11

S U Š E C  2 0 2 3

Visoki gasilski častnik in 
podžupan Občine Šoštanj
Boris Lambizer iz Lokovice pravi, da ko enkrat pos-
taneš gasilec in se ti gasilstvo leže v dušo in srce, 
boš ostal vse življenje predan temu poslanstvu. Zanj 
to več kot drži, saj je pred kratkim kot prvi v občini 
Šoštanj opravil izpit za visokega gasilskega častni-
ka, česar ni vesel samo on, temveč vsi, ki ga pozna-
mo. Še posebej so tega veseli v njegovem matičnem 
društvu PGD Lokovica, kjer se je kalil, izobraževal in 
kjer še zdaj, ko deluje na državni ravni, pomaga z 
največjim veseljem. 
Od izprašanega gasilca, za katerega je tovariš Lam-
bizer opravil izpit leta 1978, pa je dolga in zanimiva 
pot. Poleg tega zgodbo predanega gasilca od letoš-
njega 6. januarja dopolnjuje kot podžupan Občine 
Šoštanj, zato je bil pogovor naravnan tudi na novo 
čast in še bolj obveznost. 
Dediščina družmirskih gasilcev
Boris Lambizer se je gasilskim vrstam pridružil leta 
1976 kot član PGD Družmirje-Lokovica. Zaradi ugre-
zanja Družmirja in posledično selitve prebivalcev, 
rušenja domov in stavb se je že nekaj let prej go-
vorilo, da bo treba gasilski dom prestaviti drugam. 
Veliko Družmirčanov je imelo polja in vinograde v 
Lokovici in tako je bilo že po naravi stvari logično, 
da bo društvo našlo svoj novi dom tam. Žal v pra-
ksi ni bilo čisto tako, saj se je dom zgradil prete-
žno udarniško, čeprav naj bi premogovnik namenil 
sredstva za novo gradnjo. Nekaj opreme je le prišlo 
v novi dom in članov. Če ne drugega, se šteje datum 
nastanka PGD Lokovica v leto 1908. 

Gasilska kariera!
Ampak to takrat še ni bila skrb mladega gasilca Borisa 
Lambizerja. Nekaj sestankov je še bilo v Družmirju, po 
letu 1980, ko je bil zgrajen dom v Lokovici, pa so se 
aktivnosti odvijale v tem prostoru. Tukaj je kot gasilec 
napredoval leta 1983, najprej kot predsednik mladin-
ske komisije. Nato so se funkcije kar vrstile. Na nivoju 
društva od podpredsednika do predsednika, dva man-
data je bil tudi poveljnik, nadobudnega gasilca pa so 
opazili tudi na gasilski zvezi. Od leta 1991 do 1995 je 
bil namreč sektorski poveljnik, od leta 1995 (z novo 
nastalo občino) pa kar 18 let občinski poveljnik. Dva 
mandata, s presledkom, je bil poveljnik GZ ŠD, v man-
datu od 2013 do 2018 pa hkrati namestnik regijskega 
poveljnika. Funkcijo regijskega poveljnika opravlja od 
leta 2018 dalje. Kot regijski poveljnik je tudi član po-
veljstva GZ Slovenije. Kot vemo, je od leta 2020 tudi 
predsednik GZ Šaleške doline. Letos so volitve in je 
edini kandidat. Ob funkcijah so prišli tudi čini, ali pa 
obratno, kakor hočete. Od izprašanega gasilca do niž-
jega častnika, častnika, pa v letu 1992 do višjega ča-
stnika. Po naših neuradnih virih bo jeseni prejel najviš-
je priznanje GZ Slovenije, priznanje Matevža Haceta. 
Kategorizacija društev v občini Šoštanj
O vseh teh funkcijah se nisva pogovarjala zaradi lastne 
hvale, temveč predvsem zaradi lažjega razumevanja, 
zakaj ga je lani poveljnik GZ Slovenije tovariš Franci 
Petek povabil k opravljanju izpita za visokega častni-
ka, kar je najvišja možna pridobljena stopnja v gasil-
stvu. A poleg usposobljenosti in pridobljenih nazivov je 
treba imeti še ustrezno izobrazbo in delovati na držav-
nem nivoju, kar tovariš Lambizer izpolnjuje. 
Preden sva prišla do opravljanja izpita za visokega 
častnika, je beseda tekla tudi o tem, kaj si šteje kot 
največji osebni doprinos gasilcem. »Za časa, ko sem 
deloval na nivoju poveljstva občine Šoštanj, sem se 
lotil kategorizacije društev, ki še ni bila narejena. 
Poleg tega sem pripravil dolgoročne plane o nabavi 
opreme, ki sem jih usklajeval z Občino Šoštanj ozi-
roma županom Darkom Menihom, ki je izkazal velik 
posluh.« Kot vemo, je bila kategorizacija uspešno iz-
vedena, Šoštanj – mesto je društvo IV. stopnje, Ga-
berke in Lokovica druge, Topolšica pa tretje stopnje. 
Nabavo opreme je v nadaljevanju uspešno usklaje-
val naslednji poveljnik, zdajšnji župan Boris Goličnik. 
Še pojasnilo o kategorizaciji. Izpolnjeni morajo biti 
določeni pogoji, pomembna pa je za sofinanciranje 
gasilske opreme s strani gasilske zveze Slovenije. 
Specialnost orodjar
Kot rečeno, je 6. marca letos uspešno zagovarjal na-
logo, ki jo je pripravljal par mesecev. Usklajeval jo je 
z mentorjem Francijem Petkom in drugimi, v pomoč 
mu je bil Boris Brinovšek. Tema je bila Specialnost 
orodjar. Zanj še ni bilo narejene specialnosti in bo 
naloga služila kot osnutek za delo v praksi. Orodjar 
je pomemben član gasilskega društva, zato je treba 

njegovo delo uskladiti na državnem nivoju. Lambi-
zer upa, da je s pridobivanjem informacij s terena, 
prebiranjem gradiva in z izkušnjami začrtal pravo 
pot. Nalogo je uspešno zagovarjal v Črenševcih v 
Prekmurju na seji gasilskega poveljstva. Prepričani 
smo, da bo naloga res služila v praksi, kar je bil prav-
zaprav glavni cilj tovariša Lambizerja. 
Od gasilca k funkciji podžupana
»Pravzaprav se nisem takoj odločil za sprejetje funk-
cije. Res je, da sem že četrti mandat svetnik, bil pa 
sem tudi predsednik Krajevne skupnosti Lokovica, 
tako da poznam problematiko kraja in občine,« pove 
in da je od 6. januarja dalje (očitno so šestice zanj 
srečne) v funkciji podžupana aktivno in vsakodnevno 
na Občini. Sicer deluje kot neprofesionalni podžupan, 
usklajeval naj bi povezanost med gasilskimi društvi, 
delovnimi telesi. »Pokrivam tudi infrastrukturo in na-
loge, ki mi jih daje župan.« Z županom sta že dolgo 
časa povezana in zaupa v njegovo delo in vizijo. To 
je vsekakor pomemben faktor pri skupnem delu, ki 
sta se ga takoj lotila skupaj s svetniki in upravo. Na 
zadnji seji je bila potrjena izbira izvajalca Dolgoročne 
strategije Občine Šoštanj. Odločili so se za Boštjana 
Možgona iz Maribora oz. podjetje LM. Izbran je bil za-
radi večletne uspešne prakse s tega področja, saj je 
izdelal že več strategij za različne občine. 
»Po dveh mesecih dela še ne morem oceniti, koliko 
sem uspešen; trudil se bom, z občani, ki prihajajo k 
meni s takšnimi in drugačnimi težavami, na nek na-
čin vedno najdem skupni jezik. Koliko lahko rešujem 
posamezne težave, pa ni odvisno samo od mene.«  
Lahko bi rekli, da se je leto 2023 za Borisa Lambi-
zerja začelo zelo uspešno. A uspeh ne pride čez noč, 
vanj je vlagal vse življenje, ki ga preživlja v skupnosti 
in za skupnost. Dober primer za vse, ki pravijo, da se 
delati ne izplača, ali pa pričakujejo za vsako vloženo 
delo takojšnje plačilo. Življenje vedno poskrbi, da 
pride primerno plačilo pravi čas.  

Dne 17. 2. 2023 so imeli čebelarji Čebelarske 
družine Ravne-Šoštanj redni volilni občni zbor. 
Na njem so potrdili novo vodstvo društva. 
Predsednik bo še naprej Bojan Gavez, podpred-
sednik Peter Bricman, tajnik Igor Murko, blagajnik 
Dušan Gorenc. Na njem so podelili odličje Antona 
Janše III. stopnje članu Petru Bricmanu. Podelili 
so tudi priznanja ob življenjskem jubileju za 70 let 
Marjanu Sedelšku, za 80 let Rudolfu Sevčnikarju in 

za 90 let Alojzu Bačovniku. Potrdili so vsa poročila 
in si zadali plan za leto 2023. Med drugim bodo 
zvedli interno ocenjevanje likerjev, nekaj strokov-
nih predavanj in ekskurzij, tradicionalni slovenskih 
zajtrk v šoli in vrtcu, se izobraževali in skrbeli za 
učni čebelnjak na terasi občinske stavbe. Udeležili 
se bodo tudi dneva odprtih vrat slovenskih čebe-
larjev in svetovnega praznika čebel. Ker se radi 
vključijo v lokalno okolje, se bodo družili tudi na 
sejmih. Po občnem zboru je sledilo prijetno druže-
nje v Gostišču pri Vidi. 

Nov čin, nova 
funkcija

Čebelarji so volili

MilojKa B. KoMpRej

Bojan Gavez in MilojKa B. KoMpRej
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Foto Milojka B. Komprej

Foto Milojka B. Komprej

Foto Zalika Mikuž

Medonosna čebela ima izredno pomembno in 
kompleksno mesto v naravi, še posebej tedaj, ko 
govorimo o raznih kmetijskih kulturah. S svojo 
aktivnostjo čebele v naravi pomembno vplivajo 
na proizvodnjo hrane tako za človeka kot tudi za 
živali, raznih industrijskih surovin, kakor tudi na 
človekovo zdravje in druge dejavnike življenja.
Čebelji pridelki so popolnoma naravna živila, ne-
posreden dar narave – čebel. Te z opraševanjem 
pripomorejo k ohranjanju ravnovesja v naravi, omo-
gočajo obstoj različnih živalskih in rastlinskih vrst 
ter seveda človeka, ob tem pa nam dajejo čebelje 
pridelke, kot so med, cvetni prah, matični mleček, 
propolis, ki nam v hitrem tempu življenja pomagajo 
krepiti in ohranjati naše zdravje. 
Vrednost čebeljih pridelkov je skoraj zanemarljiva v 
primerjavi s koristnim delom čebel, ki ga opravijo 
v naravi.
Najpomembnejše poslanstvo čebeljega rodu je opra-
ševanje različnih rastlin. Narava nagrajuje čebele 
za njihovo delo z medičino in cvetnim prahom ter 
tako omogoča njihov razvoj in obstoj, istočasno pa 
ohranjanje tako rastlinskih kot živalskih vrst ter 
nenazadnje obstoj človeka. Med žuželkami, ki 

oprašujejo rastline, so na prvem mestu prav čebele. 
Najpomembnejše so za opraševanje sadnega drev-
ja, saj oprašijo kar 70–80 % cvetov, ta odstotek pa 
se zaradi vse intenzivnejše kmetijske proizvodnje še 
povečuje. 
Najopaznejša in največkrat dokazana je zato vloga če-
bel pri opraševanju jablan, hrušk, breskev, češenj, ja-
go¬d itd. Predvsem na večjih plantažah jablan in hrušk 
se hitro pokaže, kako so bili cvetovi oplojeni. Čebele pri 
opraševanju temeljito opravljajo svoje delo. Od kakovo-
sti oprašitve sta odvisna količina in kakovost pridelkov, 
ta pa je najbolj vidna pri velikosti in obliki plodov.
Vrednost opraševanja je po različnih strokovnih virih 
15–30-krat večja, kot je vrednost vseh čebeljih pri-
delkov sku¬paj. Zato je med koristmi, ki jih imamo 
od čebel, brez dvoma na prvem mestu ekonomski 
pomen opraševanja kmetijskih kultur.
Zato čebelarji vse gojitelje rastlin in uporabnike FFS 
prosimo, da:
•	 škropijo v skladu z dobro kmetijsko prakso (fi-

tofarmacevtski tečaj, testirana škropilnica itd.);
•	 pred načrtovano uporabo FFS natančno pre-

berejo priložena navodila, saj je tako v njih 
kot tudi na embalaži opozorilo, ali je sredstvo 
strupeno za čebele; zanje so po večini škodljivi 
vsi insekticidi (FFS, ki zatirajo žuželke), to pa je 
označeno tudi na etiketi;

•	 priporočena sredstva uporabljajo v najmanjših 
priporočenih odmerkih;

•	 uporabljajo pripravke, ki so za čebele manj 
nevarni;

•	 škropijo v večernih urah ali ponoči in v brez-
vetrju;

•	 se izogibajo prašiv in raje uporabijo pripravke 
oz. iz njih narejeno škropilno brozgo ali granu-
late;

•	 pravočasno obvestijo čebelarja o namerava-
nem škropljenju s fitofarmacevtskimi sredstvi, 
ki so strupena ali škodljiva za čebele.

Vsakršno zmanjševanje števila čebeljih družin lahko 
v naravi povzroči ekološko in gospodarsko katastro-
fo, še posebej v kmetijstvu. Zato slovenski čebelarji 
pozivamo vse uporabnike FFS, da delamo z roko v 
roki in tako ohranimo naravo.

Pomen čebel za 
človeka in v naravi

vlado auGušTin 

Foto arhiv ČZS

Odkar so v Škalah ustanovili društvo za revitalizacijo 
vasi Revivas Škale, ki povezuje domačine in nekda-
nje Škalčane, so iskali različne vsebine in dogajanja 
za druženja ter vračanje v domačo vas. 
Mnogi so zaradi ugrezanja zemlje in njihovih domačij 
po posledicah rudarjenja v Šaleški dolini ter iskanja 
zaposlitev drugod preseljevali drugam. Ko se je v 
spodkopano jamsko področje rudnika v letih do leta 
1948 pogreznilo večje področje Škal in tudi tamkajšnja 
farna cerkev Sv. Jurija, ki je kot ruševina potonila in jo 
je zalilo nastajajoče Škalsko jezero, so leta 1976 ob 
krajevnem pokopališču zgradili cerkvico, posvečeno 
sv. Jožefu. Mnogo kasneje so vpeljali najprej Jože-
fovo mašo, zatem še mali Jožefov sejem, pred nekaj 
leti pa še srečanje ob tem dogodku Jožetov iz širšega 
področja Šaleške doline. Kako v Škalah nadaljujejo s 
tradicijo praznovanja občanov z imeni Jožica, Jože in 
vseh izpeljankah poimenovanja po svetniku sv. Jožefu, 
smo na godovni dan v nedeljo, 19. aprila, spet doživeli 
mnogi, poleg krščenih Jožetov še številni drugi sok-
rajani. Za marljive člane društva Revivas (revitalizacija 
vasi Škale), ki povezuje vasi in bližnje mesto Velenje, 
je tako izhodišče za organizirano godovanje Jožetov. 
Na 11. Jožefov sejem so tokrat vabili še na 6. srečanje 
godovnikov, domačink in domačinov z imeni Jožica, 
Pepca, Zefa ter Jože, Joško, Pepi idr. Na tokratnem tra-
dicionalnem srečanju, ki ga je priredil ožji odbor aktivne 

skupine Revivas zdaj pod vodstvom predsednika društva 
Zvoneta  Kodruna,  Verice Pogačar, Pavlice Kodrun, 
Eve Kumer in nekaterih drugih, so ob simpatičnem, 
lepo urejenem sejmišču pri cerkvici ponudili domač-
nost, domačo kulinarike dobrodošlice, doma pridelano 
vino in druge napitke skrbnih sokrajanov. Prav tako so 
ob malem, simboličnem sejmu prikazali zbirko suhih rož 
ustvarjalk sekcije Revivas Suhe rože (tradicionalno iz 
krep papirja) ter razstavo keramičnih izdelkov kiparke 
Društva Gambatte Jožice Vidmar. Delovala je Bukvarna 
pod gozdom z brezplačno izmenjavo knjig. Zanimivost 
tega dela je bila kratka predstavitev najnovejše, pred 
mesecem dni izdane knjige o najstarejšem prisotnem 
85-letnemu znamenitem Jožetu Napotniku iz Gavc v 
občini Šmartno ob Paki, ki jo je do pred kratkim napisal 
njegov sokrajan, novinar, publicist in televizijec Jože 
Krajnc. Knjiga je bila  predstavljena za javnost prav 
na rojstni dan slikarja in aranžerja Zimovega Pepča 16. 
marca. Poleg lepega obiska prireditve je 23 prisotnih 
Jožetov in tokrat največ doslej, 15 Jožic, so prišli k sveti 
maši še nekateri svojci teh in domačini Škal. Najmlaj-
ši med moškimi je prišel po blagoslov 47-letni doma-
čin Jože Jan, shoda pa se je udeležila tudi najmlajša 
56-letna pesnica Jožica Koren iz Višnje vasi. Spontano 

je predstavila svojo prvo knjigo pesmarico svojih del. 
Najstarejša 83-letna Jožica Kolman iz Rečice ob Paki je 
spet prišla na svoj praznični dan v Škale, medtem ko 
so za družinske goste in prijatelje na njen dom naro-
čili Jožefovo južno, simbolično kar od kuharjev z vrha 
Gore Oljke. Po maši, ki jo je vodil župnik Jože Škrinjar, 
posvečena pa je bila v čast svetemu Jožetu in Jožetom 
godovnjakom, so se prisotni lahko razvedrili ob zvokih 
lajne Jožeta Jošta iz Sotske pri Novi Cerkvi. Nekateri so 
se posvetili družabnim igram zabijanja žrebljev v klado, 
drugi, tudi mlajši pa so namakali trneke posebnega »ri-
bolova na suho«. Vsem prisotnim Jožicam in Jožetom so 
prireditelji izrazili dobrodošlico z domiselnim spomin-
kom, cvetom – metuljnico domačinke umetnice Klare 
Jan. Kot del prireditvenega vzdušja so posneli skupin-
sko fotografijo pred oltarjem zavetnika sv. Jožefa. Znani 
kulturnik, nekdanji Škalčan iz Šmartnega ob Paki Jože 
Aristovnik je za slovo spesnil rimano voščilo v slovo 
prazniku, ki ga je dežurnemu kronistu zložil mimogre-
de: Vse najboljše, Jože, korenjak, ostani zdrav in pa 
krepak, ter si prižgal pipo dišečega tobaka, po kateri 
je prepoznan kot šegavi ljudski tribun daleč naokrog.

38 nosilcev imena 
Jožica in Jože 
19. marca po 
»blagoslov« v Škale

jože MiKlavC 

Pred oltarjem cerkve svetega Jožefa v Škalah vsi slavljenci.           Foto Jože Miklavc  
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V četrtek, 23. marca, je v gostišču Pirnat v To-
polšici potekala skupščina Območnega zdru-
ženja RK Velenje, ki povezuje kar 24 Krajevnih 
organizacij RK na območju občin Šmartno ob 
Paki, Šoštanj in MO Velenje. 
V tem združenju delujejo tudi 3 Aktivi RK v gospo-
darskih družbah – Premogovniku Velenje, Gorenju 
d. d. ter TEŠ-u. V lanskem letu se je ustanovila kot 
zadnja še Krajevna organizacija RK Šalek. Tokratne 
redne letne skupščine so se poleg delegatov ude-
ležili tudi gostje, med njimi podžupanja MO Velenje 
Aleksandra Vasiljević in župan Občine Šoštanj Bo-
ris Goličnik. Na skupščini so obravnavali poročilo o 
delu v lanskem letu, poročilo Nadzornega odbora 
ter dodatna pojasnila predsednika Jožeta Kožarja in 
sekretarke Darje Lipnikar. Zbor je potrdil poročila in 

sprejel delovne usmeritve ter načrt dela za področ-
ja delovanja z javnimi pooblastili za krvodajalstvo, 
darovanje organov, usposabljanje za prvo pomoč 
ter preverjanje ekip PP, poizvedovalno dejavnost o 
osebah idr. Nadaljeval bo s splošno humanitarnimi 
programi: Socialno dejavnost zbiranje, skladiščenje 
in delitev materialne pomoči (oblačila, obutev, po-
moč v hrani s prehrambnimi paketi in higienskimi 
sredstvi, s hrano iz Ukrepa dobave hrane iz Sklada 
EU in Reacta za najbolj ogrožene ter finančno ma-
terialno pomoč. V programu bo potekalo tudi delo 
z ranljivimi skupinami: pomoč šolarjem iz socialno 
šibkih družin, letovanje otrok in starostnikov ter 
psihosocialna pomoč. Še naprej bodo pri OZ RKS 
Šaleške doline ohranjali skrb za boljšo kakovost živ-
ljenja starejših, preventivno-zdravstveno dejavnost 
ter delo z mladimi  v šolskih ustanovah. Poseben 
poudarek bo kot doslej na delu v krajevnih organi-
zacijah ter aktivih RK v večjih podjetjih. Predsednik 
RKS Velenje Jože Kožar se je vsem sodelavcem v 
delovni skupnosti, vsem vodstvom in poverjenikom 
RK v KO zahvalil za plemenito in obsežno delo ter 
prostovoljstvo. Tako pa tudi oba predstavnika občin 
– Vasiljevićeva in Goličnik. Poverjenici in dragoceni 
sodelavki in vodji KO RK Zavodnje Antoniji Topol-
šek so ob 20-letnici prostovoljskega in plemenitega 
dela podelili posebno zahvalo in priznanje.

Sprejeli so 
usmeritve in 
program dela OZ 
RKS Velenje za 
leto 2023

jože MiKlavC 

Antoniji Topolšek so vročili 
priznanje z zahvalo za 
20 letno delo v KO RK Zavodnje     Foto Jože Miklavc

Z izobraževanjem managementa in lastnih kad-
rov do izboljšane varnosti pri delu
Pred 43 leti ustanovljeno društvo varnostnih inže-
nirjev, ki je že takrat vključevalo povezane poklice 
požarne varnosti, zdravstvenega in okoljskega 
varstva, medicine dela in ozaveščanja tudi za varno 
delovno okolje izven podjetništva DVI Velenje, je 
nepogrešljivi strokovni člen med zaposlenimi delav-
ci v proizvodnji, preventivi, nadzoru delovnih pogo-
jev ter zdravstvom. Strokovni sodelavci varnostne 
inženirke, inženirji in drugi, specialno usposobljeni 
strokovnjaki različnih področij, so vodstvenim sode-
lavcem svetovalci in spremljevalci delovnih proce-
sov. Svoj čas je bil ta poklic izrazito timsko pove-
zan, v večjih delovnih organizacijah s samostojnimi, 
veččlanskimi službami varstva pri delu, pa deluje 
zdaj v večji meri kot samostojni ali timski svetoval-
ni servis (s. p., d. o. o., zavodi idr.), ki samostojno 
opravljajo tovrstna dela in so za določene naloge 
pooblaščeni s strani vodstev delovnih organizacij. 
Varnostni inženirji so tako večinoma svetovalci ali 

izvajalci strokovnih nalog za izboljševanje pogojev 
dela, tehnologije, ekologije in zdravstvene zaščite 
zaposlenih. So pa tudi neposredna vez z drugimi 
strokovnimi službami, vodstvi delovnih procesov 
(direktorji, podjetniki, obrtniki) in nadzornimi organi, 
inšpekcijo dela ter drugimi zunanjimi institucijami. 
Na nedavnem občnem zboru DVI Velenje (16. 3.), 
ki ga je vodil delovni predsednik Božidar Horvat, 
so sprejeli poročila o delu v preteklem letu in z za-
dovoljstvom ugotovili, da so bili večinoma uspešni. 
Zato so sprejeli obetavne načrte, ki jih je predlagal 
predsednik DVI Velenje dipl. inž. varn. Andrej Majdak 
tudi za tekoče leto. Kot že vrsto let bodo organizirali 
in izvedli strokovne seminarje in se jih udeleževali 
kot posamezniki drugod. Sodelovali bodo z lokalno 
enoto Republiškega inšpektorata za delo in izvedli 
vsaj eno strokovno ekskurzijo za svoje člane. Po 
vrsti let stagnacije števila članstva se je število 

novih, mladih članic in članov v tem obdobju po-
večalo za spodbudno število, predvsem žensk. Na 
zboru je predstavnica aktualne uprave Fundacije Av-
gusta Kuharja, ki na ravni države podeljuje nagrade 
in priznanja za uspešno delo ter posebne projekte 
in dosežke na področju varnosti in zdravja pri delu, 
varn. inž. Breda Vrbovšek seznanila zbor o težavnem 
delovanju in grožnji za prenehanje delovanja ter po-
dala pobudo, da se poizkuša ustanovo konsolidirati. 
FAK je bila ustanovljena v letu 1996 na pobudo Zveze 
DVI Slovenije, prve podelitve pa so bile leto kasneje. 
Letos predlagani predlog DVI Velenje, da se podeli 
priznanje FAK članici DVI Velenje iz Šoštanja mag. 
Vilmi Fece, ki je delovala v tovarni Gorenje v sistemu 
varnosti in kemijsko-biološki tehnološki enoti Galva-
na ter širše, je bilo soglasno podprto.  

Društvo varnostnih 
inženirjev DVI 
Koroške in Šaleške 
doline v dobri 
kondiciji

jože MiKlavC 

Udeleženci občnega zbora DVI Velenje – Šaleška in Koroška ob 43-letnici delovanja            Foto Jože Miklavc  

Gornjesavinjski Smučarski klub Mozirje pod 
taktirko Mojce Križ in njene ekipe je s pod-
poro občine Črna na Koroškem v soboto, 11. 
marca, na smučišču Črna organiziral že 15. 
srečanje ljubiteljev smučanja po starem. 
Prireditve tekmovalnega značaja se je udeležilo 
36 starodobnih smučarjev, ki so na topel sončen 
dan uživali na črnjanskem smučišču. Starodob-
niki so se zbrali pri Kulturnem domu v Črni, nato 
pa so se peš v povorki skozi mesto odpravil na 
bližnje smučišče. Na zgledno urejeni in hitri pro-
gi so se pomerili v veleslalomu in smučarskih 
skokih v različnih kategorijah. Dogajanje na 
smučišču je budno spremljal tudi kralj Matjaž s 
svojim spremstvom, ki je na koncu tudi podelil 
nagrade najboljšim v svoji kategoriji. Prireditev 
si je ogledala tudi črnjanska županja Romana 
Lesjak, ki je bila vesela številčne udeležbe smu-
čarjev po starem iz vse Slovenije, kot tudi tega, 
da se nihče od nastopajočih kljub nekaj padcem 

s svojo precej staro smučarsko opremo ni poško-
doval. Član Kulturnice Gaberke Branko Špital je 
županji podaril spominsko sliko z lanskoletnega 
smučanja in leseno kuhalnico, ki jo je izrezljal 

sam. Sledila je pogostitev, fotografiranje in dru-
žabni del prireditve. 

Smučanje po 
starem v Črni

a. GRudniK

Črna 2023 Foto A. Grudnik

V soboto, 11. 3. 2023, je društvo Vulkan Bele 
Vode organiziralo 17. redni občni zbor. V lepo de-
korirani dvorani se je zbralo več kot 60 članov. 
Občni zbor je odprla predsednica društva Mar-
jeta Mazej, ki je pozdravila in nagovorila zbra-
ne udeležence. Podala je poročilo o delu v letu 
2022 in ga označila za zelo uspešnega. Izpeljali 
smo namreč vse, kar smo si zadali. Za 10. Štefov 
pohod smo šli na Smrekovec, otroci so za pusta 
obiskali krajane, izpeljali smo 16. občni zbor. Na 
igrišču smo obnovili streho na objektu, za veli-
ko noč pa smo si izdelali butare in dekoracijo. 
Postavili smo mlaj za 1. maj in uspešno izvedli 
športni vikend v avgustu. Imeli smo planinski 
izlet na Križevnik s piknikom in turistični izlet v 
Koper ter okolico. Ob prazniku Občine Šoštanj 
smo obhodili del obrobja Belih Vod, otroci so za 
noč čarovnic iskali skriti zaklad. Miklavž je obi-
skal otroke na domovih, na adventni delavnici 
smo si izdelali lepe okraske za prijetne praznike. 
Otroci so na božični delavnici izdelali voščilnice 
za vse krajane. Zaključek leta smo praznovali v 
Mariboru na bowlingu in nato na Slemenu z ve-
čerjo in plesom. Na številnih čistilnih in delovnih 
akcijah smo vse leto skrbeli, da je naš kraj čist in 
urejen. Poročilu sta sledila še finančno poročilo 
in plan dela za leto 2023, v nadaljevanju uradne-
ga dela so se člani društva prostovoljno javili za 
nedeljska dežurstva na našem igrišču. Odločili 
smo se za planinski izlet na Ratitovec. Društvo 
je predlagalo 3-dnevni jesenski izlet v Bosno, če 
bo dovolj zanimanja, prisotni pa so predlagali 

tudi enodnevni turistični izlet. Prav tako so člani 
izrazili željo po organizaciji kuharskih delavnic in 
delavnice za prvo pomoč in oživljanje. Vse želje 
bomo upoštevali in jih z veseljem uresničili. 
Veseli smo bili, da smo lahko v naši sredini poz-
dravili župana Občine Šoštanj Borisa Goličnika, 
ki je pohvalil delovanje društva Vulkan in oblju-
bil pomoč ter podporo v zagotavljanju pogojev 
za naše delovanje v prihodnje, saj smo skupaj z 
drugimi dobro delujočimi društvi v občini Šoštanj 
pomemben dejavnik za prepoznavnost občine, 
zadovoljevanje javnih potreb in izboljšanje kako-
vosti življenja. OZ se je udeležil tudi predsednik 
KS Bele Vode Tone Urbanc, ki je povedal, da se 
veseli dobrega sodelovanja, in obljubil vso pod-
poro pri našem delovanju za dobrobit našega 
kraja. Predsednica upokojencev iz Belih Vod Ma-
rija Dermol je poudarila, da so starejši krajani za-
dovoljni in veseli, ker društvo upošteva tudi njih, 

saj so naši pohodi vedno prilagojeni tudi tistim, ki 
težje hodijo, a se pohodov vseeno radi udeležijo. 
Ravno tako je pohvalila organizacijo tekmova-
nja v ruskem kegljanju za upokojence v sklopu 
športnega vikenda, saj se na ta način srečajo in 
podružijo vsi upokojenci, kegljači in navijači, ne 
samo iz Belih Vod, temveč iz cele občine Šoštanj 
in širše. 
Neuradni del občnega zbora je potekal ob slastni 
večerji, ki nam jo je postregla Vida Mazej, ka-
pljici rujnega, prijetnem klepetu in sladkih dob-
rotah, ki jih je spekla Tanja Bačovnik. Muzikant 
Damjan Hren s sestro nas je zabaval do jutranjih 
ur in skrbel, da je bilo plesišče ves čas polno. 
Spet smo dokazali, da se s pridnim delom lahko 
doseže vsak začrtan cilj in v letošnjem letu bomo 
nadaljevali v tem duhu. 

17. redni občni 
zbor društva 
VULKAN Bele 
Vode    

BaRBaRa peTeRnel

Foto arhiv društva Vulkan

Naša društva
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Smučarji po starem 
v Bočni in na Kopah
Znani etno in retro kulturniki, člani Kulturnice 
Gaberke so znani tako kot prijazni pešci, planin-
ci, old kolesarji in starodobni smučarji. 
Nazadnje smo jih srečali na povorki s starimi škija-
mi sredi januarja v Bočni, kjer so na vseslovenskem 
srečanju prikazali izjemno opremo in zimske vešči-
ne. Vsi so se prebili v veleslalomski finale, najbolj 
zapečeni pa so tudi skočili na 12-metrski skakalnici 
Bočna. Starodavna repriza smučanja po starem, ki 
so jo organizirali člani sekcije Planinskega društva 
Gornji Grad Podmeninski gadje, se je pričela s sre-
čanjem in povorko s prikazom opreme ter oblačil 
skozi Bočno do lepo urejenega smučišča nad po-
tokom Bočnico. Tam so izvedli trening na Vbi, nato 

pa divji spust med fižolovkami. Reprezentanca Kul-
turnice je bila sestavljena iz ene in edine Zdenke 
Verhovnik, Marka in Andreja Jevšenaka, Franca 
Slemenška, Branka Špitala in Mirka Verhovnika. 
Na skakalnici sta se za kombinacijo pomerila le 
brata Jevšenak, ki sta konkurentom pokazala vra-
ga. V dvojicah sta brez konkurence postala zmago-
valni par 2023. Medtem ko sta na smuku čez ledine 
blestela kot zakonski par oba Verhovnika, eden je 
bolj kot drugi telefonsko slikal kar med vožnjo, je 
Branko Špital z divjo vožnjo v stilu »kahle« švignil 
do cilja, kar je zadoščalo za odlično 16. mesto. Dva 
od njih, Marko in Andrej Jevšenak, pa sta poletela 

na srednji skakalnici v povprečju tja do 5 metrov (!) 
in ostala živa! Po tekmi, ko so preštevali polomlje-
ne in potolčene, Gaberčanov na srečo med njimi 
ni bilo. So pa bili med prejemniki lesenih medalj, 
namesto iz pokala pa so ga ob krepčilni malici sr-
kali kar iz bokala. Kot so nam sporočili, kar v Listu 
vabijo na »domačo« tekmo smučanja po starem 4. 
marca na smučišču na Kopah, kjer se bo oldtimer 
druščina iz številnih slovenskih krajev spet zbrala 
na škijanje  z lesenimi dilcami, ki jih še iščejo na 
vseh podstrešjih občine Šoštanj in širše. 

Starosvetni smučarji so 
se poslovili od snežnih 
poljan na Koroškem
Smučarje po starem iz SaŠa regije je že tretjič 
gostil sam kralj Matjaž 
Smučarji »starodobniki« iz več slovenskih krajev, 
iz Juršincev na Štajerskem, Gorenjske, Dolenjske, 
Savinjsko-Šaleške regije ter drugod so januarja 
pričeli svoja srečanja na snegu v Bočni. Tekmo-
vanja z družabnim srečanjem v slogu starodav-
nega smučanja na Slovenskem pa je organizirala 
Kulturnica Gaberke na Kopah 4. marca (o tem v 
Listu objavljamo samostojno reportažo), Gornje-
savinjski smučarski klub Mozirje – sekcija Veseli 
Savinjčani (VS) iz Zgornje Savinjske doline pa v so-
boto, 15. marca, na smučišču Tine Maze v Črni na 
Koroškem. Dobrodošlico sta ob sprejemu smučar-
jev pripravila domači smučarji izpod Pece, župa-
nja Občine Črna na Koroškem Romana Lesjak ter 
legendarni kralj Matjaž. Tokratni prireditelji Gor-
njesavinjski smučarski klub Mozirje, ki so tekmo-
vanje na tem smučišču priredili že tretjič zapored 
(njim bližnje Golte so menda zanje predrage?!), 
so poleg domačinov »Črnjanskih škijarjev« pri-
vabili še več drugih slovenskih klubov s tradicijo 
smučanja s staro smučarsko opremo. Za prestižne 
medalje so se pomerili tudi Podmeninski gadje iz 
Zadrečke doline, Rovtarji iz Škofje Loke, Old-ski 
smučarji Kulturnice Gaberke in Šaleške doline ter 
Veseli Savinjčani iz Mozirja, ki jih že od ustano-
vitve pred 15 leti vodi nekdanja FIS smučarka iz 
Velenja Mojca Križ. Za kontrast pa so popestrili 
idilično sliko tudi smučarji s posebno Novaško 
lok smučko istoimenskega kluba iz Novakov pri 

Cerknem. Ob tehniki smučarske opreme, smučar-
skih stilih ter oblačilno kulturo smučarjev pri nas 
se tako ohranja izjemno lepa kulturna dediščina. 
Ob spodbudah na pragu znamenitega smučišča 
v Črni so se prebudili tudi črnjanski starodobni-
ki, prvič pa tudi udeleženec iz Dobrne. Za seme 
je tokrat zastopal zelo zveste smučarje iz Juršin-
cev le njihov strastni »smučarski oldtimer« Anton 
Lajh. Po dopoldanskem sprejemu folklorne sku-
pine in okrepčilu so vsi starosvetni zanesenjaki v 
sprevodu krenili proti smučišču, kjer se je na odlič-
no pripravljeni veleslalomski progi že vse blešča-
lo v soncu. V družbi kralja Matjaža ter njegovega 
viteškega oprode je bilo vse še bolj žlahtno in ori-
ginalno. Ob spodbujanju gostujočih gledalcev in 
domačinov je tudi tekmovanje na brezhibno prip-
ravljeni strmini ob vlečnici steklo brez zapletov in 
se končalo brez poškodb. Škripale pa so vezi in 
lesene palice, vse v znamenju spomina na začetke 
smučanja na Slovenskem že pred prvo svetovno 
vojno, ko so iz nordijskih dežel prišli prvi zametki 
danes moderne smučarije. Po natančnem merje-
nju časa, nadzoru ocenjevalcev ter meritvah sko-
kov na mali skakalnici, zadovoljni z organizacijo 

in izvedbo tekme so se najboljši okinčali z meda-
ljami. Kralj Matjaž je motril tekmo in zaključek s 
podelitvijo medalj, nato pa se pustil fotografirati 
z vsemi in vsakim posebej. Čeprav uvrstitve zares 
niso bile najpomembnejše, so rezultati mnogim le 
polepšali sobotni dan, zato jih omenimo tudi mi. V 
več kategorijah glede na vrsto smuči – z robniki (s 
kanti) in brez robnikov pa so se uvrstili tekmovalke 
in tekmovalci brez robnikov: starejše veteranke: 
Minka Rezoničnik (Podmeninski gadi GG), starejši 
veterani; Franc Kosec (Rovtarji ŠL), veterani: Fre-
nk Rezoničnik (Podmeninski gadi GG), veteranke: 
Mojca Križ (Veseli Savinjčani). Med člani Davorin 
Purgar (Novaška lok smučka), članice – Izabela 
Podobnik (Novaška lok smučka). V skupini mla-
dink: Julija Podobnik (Novaška lok smučka). V 
skupini smučke z robniki: 1. starejši veterani: Pe-
ter Poljanšek (Rovtarji), veterani: Marko Jevšenak 
(Kulturnica Gaberke) ter člani.  
V smučarskih skokih sta blestela demonstratorja 
Danijel Stropnik s 6,5 m in 7 m, ter Mojca Križ z 
dvakrat po 5 m (oba GSK Veseli Savinjčani). 

Starosvetni 
Gaberčani ne dajo 
gmaha!

Super old šport

jože MiKlavC

jože MiKlavC

 Srečanje v Bočni  Foto Jože Miklavc 

 Srečanje v Bočni  Foto Jože Miklavc 

N a š a  d r u š t v a

Kulturnica Gaberke je 4. marca organizira-
la že 6. srečanje starodobnih smučarjev ali, 
kot tudi sami pravijo, »srečanje smučarjev 
po starem« na Kopah. Tudi to je bilo posve-
čeno v spomin pokojnemu članu Kulturni-
ce, tudi sicer smučarju po starem, Ludviku 
Krenkerju. 
Ta srečanja, ki jih različna društva organizirajo 
po smučiščih v Sloveniji, nimajo samo namena 
ohranjati dediščine starih lesenih dilc, temveč 
gre tudi za druženje dobrosrčnih ljudi, ki priha-
jajo z vseh koncev Slovenije. Nekatere smuči 
in ostala oprema, kot so palice, kosi oblačil, so 
stare tudi več kot sto let. Gre tudi za opremo, 
ki so jo nekoč uporabljali smučarji lovci in smu-
čarji vojaki. Oprema udeležencev se med sabo 
zelo razlikuje, tako po starosti, obliki kot mate-
rialu, zato se razlikuje tudi način smučanja in 
hitrost, ki jo lahko dosežejo. 
V Sloveniji obstaja več društev, ki ohranjajo 
tradicijo starodobnega smučanja in starodob-
nega kolesarjenja: Veseli Savinjčani iz Mozir-
ja, Starodobniki Kulturnice Gaberke, Emavs 
Bovec izpod Kanina, Rovtarji iz Škofje Loke, 
Taleseni iz Krope, Slovenskogoriški smučarji iz 
Juršincev, Novaški lok iz Cerkna in Kamniške 
grče. Večina smučarjev po ta starem je pravza-
prav prekaljenih in izkušenih smučarjev, nek-
danjih tekmovalcev ali smučarskih učiteljev. 
Po letih jih sicer večina pade v kategorijo nad 
60 let, se pa najde tudi kakšen mlajši udeleže-
nec ali mlajša udeleženka, kot je bila na Kopah 
Ula, ki je štela samo 9 let. Ko sem te starodob-
nike povprašala, kako se počutijo na lesenih 
smučeh, z obutimi usnjenimi čevlji, z vezmi iz 
usnjenih pasov ali vzmetmi, so mi razložili, da 
so prvi koraki kar malo negotovi. Ampak se da 
sčasoma navaditi in ob tem pozabiti na udob-
nost sodobne smučarske opreme.  Le pazljivi 
morajo biti, posebej na ledenem smučišču. 
Smučarska oprema je v desetletjih v vseh po-
gledih zelo napredovala tako kakovostno kot 
cenovno. 
Na leto se društva starodobnikov udeležijo 
okoli 10 srečanj v Sloveniji in Avstriji.
Urejeno smučišče in topla sončna sobota je na 
Kope privabila smučarje iz celotne Slovenije. 
Dolga vrsta ljudi se je ob odprtju prog naredila 
pred prostorom za nakup vstopnic. Začelo se je 
tudi zbiranje starodobnih smučarjev, oblečenih 
v tople starinske oprave. Ti so s sabo prinesli 
tudi različne lesene smuči, ki so jih naslonili 
k zidu pred Grmovškovim domom. Vzbudile 
so zanimanje marsikaterega sodobnega smu-
čarja, ki je prišel na smuko na Kope. Po jutra-
njem okrepčilu so se smučarji po starem po-
časi odpravili na družinsko progo, na kateri so 
člani Kulturnice Gaberke skupaj z vzdrževalci 
smučišča pripravili veleslalomsko progo in ska-
kalnico. Izvedli so se dva teka veleslaloma in 
dve seriji skokov. Pisana paleta tekmovalcev 
z različnimi opravami se je zvrstila in čeprav 
sta se merila čas vožnje veleslaloma in dolžina 
skokov, so bili dejansko vsi zmagovalci. 

Tako najmlajša udeleženka kot najstarejši ude-
leženec, ki šteje kar 79 let. Po obeh tekmah je 
sledilo druženje ob kosilu in razglasitev najbolj-
ših po posameznih kategorijah.
Same prireditve ne bi bilo možno izvesti brez 
podpore direktorja podjetja Smučišča in hoteli 
Kope,  Vabo d. o. o., g. Boštjana Paradiža in 
pomoči skrbnikov smučišča. S skupnimi močmi 

smo uspeli postaviti varno progo in skakalnico 
ter izvesti zanimiv dan na Kopah. Zato se vsem 
iskreno zahvaljujemo, še posebej pa g. Boštja-
nu Paradižu, ki nam vsako leto omogoči izved-
bo te prireditve. 

Starodobni 
smučarji na Kopah

zdenKa Mazej GRudniK 

Kope 2023  Foto A. Grudnik

Kope 2023  Foto A. Grudnik

Kope 2023  Foto A. Grudnik
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Da vinogradniki Šaleške doline iz Šmartnega 
ob Paki dajo veliko na branje, izobraževanje in 
izkušnje, je znano že skoraj četrt stoletja. Vse 
boljše imajo tudi vino. Odlična je tudi Šmarška 
kavčina, ki jo »berejo« na občinski brajdi Po-
tomki, še nekajkrat toliko pa na trtah potom-
kah, ki so si jih prislužili in vinogradnike raz-
veseljujejo v svojih gorcah. Ko grozdje dajo v 
isti čeber, ga je ravno dovolj za vinsko zaklad-
nico domačega župana, ki ga po kapljicah deli 
zaslužnim domačinom in gostom. Tokrat si je 
prišel prislužit prvo flaško župan MO Velenje 
Dermol, ki je vzel v roke škarje in bo »bral«, 
kar je rodnega lesa pustil za rodni šparon.

Pri knjižnici v Šmartnem 
so »brali« s škarjami

jože MiKlavC

FOTOANEKDOTA

Jože Miklavc        Foto Alojz Slemenšek

Občni zbor PGD Šoštanj – mesto
Tudi šoštanjski gasilci so letos volili. Na 144. re-
dnem občnem zboru je osrednje gasilsko društvo 
občine Šoštanj – mesto zamenjalo nekaj imen 
v vodstvu, čeprav v vrhu že tretji mandat ostaja 
predsednik Klemen Mežnar in drugi mandat po-
veljnik Vojko Bricman. Poleg volitev so prisluhnili 
poročilom in si zadali plan za leto 2023, na za-
četku ogledali film, na koncu pa zaploskali novim 
članom in se poveselili.
A pojdimo lepo po vrsti. Občni zbor, ki je bil v 
prostorih PGD Šoštanj – mesto 25. 2. 2023 je 
vodil Marko Vertačnik, zapisnik je pisal tajnik 
društva Andraž Roškar, v nadaljevanju občnega 
zbora potrjen za podpredsednika društva. Po for-
malnostih okoli udeležbe, ki je bila krepko nad 
polovico, so  potrdili predhodno podana poročila. 
Predsednik Klemen Mežnar se je v njem poklonil 
tudi spominu na umrlega člana Alojza Dobnika. 
Kot je bilo razvidno iz poročanja, so med drugim 
organizirali tekmovanja, izobraževanja, Flor-
janovo nedeljo, srečanja in veselico. Število in 
vsebino intervencij, ki jih je bilo lani kar precej, 
je v med drugimi dejavnostmi operative podal 
poveljnik Vojko Bricman, ki je posebej izpostavil 
udeležbo pri gašenju na Krasu. Nadzorni odbor 
je potrdil pravilnost vodenja društva, dolgoletna 
blagajničarka Renata Pučko pa pozitiven saldo 
na računu. 
Župan Občine Šoštanj Boris Goličnik se je ob-
čnega zbora udeležil v častni gasilski uniformi, 
saj je med mnogimi aktivnimi funkcijami v okviru 
gasilske zveze tudi častni predsednik društva. V 
svojem govoru se je najprej dotaknil časov, ko se 

je kot najstnik priključil gasilskim vrstam in se v 
njih kalil tudi za življenje in zdajšnjo funkcijo. Zah-
valil se je gasilcem za podporo in jim kot župan 
predstavil finančno shemo, ki je s strani Občine 
namenjena delovanju civilne zaščite, kamor sodi-
jo tudi vsa štiri gasilska društva. Šoštanj – mesto 
bo letos povečal svoj avtopark z vozilom GVC-1. 
Zahvalil se je tudi prejšnjemu vodstvu Občine 
Šoštanj, ki je dobro skrbelo za delovanje društev. 
Pričakovano so mu glasno zaploskali, saj je bil 
prav tovariš Goličnik tisti, ki je dostikrat dvignil 
moralo društvu in v njem predano opravljal vrsto 
odgovornih funkcij. 
Predsednik GZ Šaleške doline in od letošnjega ja-
nuarja tudi šoštanjski podžupan Boris Lambizer 
je prisotne seznanil o pomembnih spremembah, 
ki se tičejo gasilcev v bližnji prihodnosti, česti-
tal novemu vodstvu (poleg prej omenjenih sta v 
poveljstvu še podpoveljnik Luka Bolha in name-
stnik poveljnika Denis Pučko) ter v nadaljevanju 

z drugim predstavnikom GZ Bogdanom Lam-
pretom podelil značke in priznanja. Teh je bilo 
pričakovano veliko; naj izpostavimo predsednika 
Klemna Mežnarja, prejemnika priznanja 1. stopnje 
GZ ŠD. Simbolično priznanje je vodstvu društva 
predala predsednica KS Šoštanj Urška Kurnik in 
se še posebej zahvalila starejšim gasilcem za vso 
njihovo podporo skupnosti. 
Vsi govorniki so izpostavljali delo mladih, ki jih je 
v društvu kar devetinštirideset. To je zelo vzpod-
buden podatek za prihodnost društva. Zahvalili 
so se starejšim gasilkam in gasilcem, ki s svojim 
delom pomembno prispevajo k morali društva, 
odlično pa se odrežejo tudi na tekmovanju starih 
brizgaln, ki bo letos že 38. po vrsti. 
Zaključili so z druženjem in ker je na začetku lep 
kulturni vložek pripravil vokalni sestav ansambla 
Naveza, je bilo tudi nadaljevanje večera lepo.

Krajevni odbor Združenje borcev za vrednote 
NOB Skorno–Florjan–Bele Vode je s člani in 
gosti v petek, 17. februarja, izvedel redno letno 
skupščino v novi zasedbi upravnega odbora 
s prepričanjem, da so ideali in vrednote NOB 
večni in neminljivi. 
Predsednik Roman Oblak je poročal, da so v letu 
2022 zasledovali cilje in programske usmeritve 
ZZBV NOB Slovenije in Območnega združenja 
ZB NOB Velenje s temeljnim poudarkom krepitve 
vrednot NOB v lokalnem okolju, skrbi za obeleže-
vanje dogodkov in pomnikov NOB. Največ časa je 
bilo namenjenega pridobivanju novih članov. Re-
zultat slednjega je 24 novih članov. Vsem novim 

članom se je s strani OZ in KO na skupščini podeli-
la članska izkaznica, knjiga in rdeča vrtnica. Aktiv-
nost pridobivanja novih članov se bo nadaljevala 
tudi v letu 2023.
Na skupščini se je med drugim sprejel načrt aktiv-
nosti KO za leto 2023. V sklopu dokaj obširnega 
plana je bil potrjen tudi ovrednoten finančni načrt 
KO, ki pa bo brez pomoči Občine  Šoštanj, OZ ZB 
NOB Velenje in finančne soudeležbe članov težko 
izvedljiv. Na skupščini je gost župan Boris Golič-
nik zagotovil, da na Občini že potekajo aktivnosti, 
na podlagi katerih bodo zagotovljena sredstva 
tudi za delovanje KO ZB NOB, kot je to urejeno za 

ostala društva v občini Šoštanj.
Predsednik je skupščino zaključil z zahvalo vsem 
tistim, ki so prisluhnili željam KO, ga podpirali in 
s tem omogočili, da krajevni odbor lahko deluje: 
Občini Šoštanj, Krajevni skupnosti Skorno-Flor-
jan, Turističnemu društvo Skorno, Območnemu 
združenju ZB NOB Velenje, vsem članom uprav-
nega odbora, praporščaku in vsem spoštovanim 
članicam in članom z željo, da jih na vsakem ko-
raku spremljajo zdravje, pozitivna energija, dobra 
volja in rdeča zvezda sreče.

Volili in izvolili

Skupščina 
Krajevnega 
odbora ZB za 
vrednote NOB 
Skorno–Florjan–
Bele Vode

MilojKa B. KoMpRej

RoMan oBlaK

Foto Milojka B. Komprej

Foto arhiv Krajevnega odbora ZB

Po dveh letih premora zaradi protikoronskih ukre-
pov je Kulturnica Gaberke zopet izvedla svoj že 27. 
občni zbor v dvorani Gasilskega doma Gaberke.  
Čeprav je korona pobrala svoj davek, še ni pomenilo, 
da ta čas nismo nič počeli. Kot je bilo možno razbra-
ti iz predsednikovega poročila, ki je obsegalo kar za 
tri leta dela, je bila velika večina načrtovanega dela 
opravljena, mogoče ne točno po časovnem planu, 
tudi v zaprtih prostorih ne, ampak nekje na prostem. 
Marsikateri dogodek je bil tudi nov.
Občni zbor se je pričel s projekcijo fotografij z do-
godkov, ki so se zgodili leta 2022, kasneje pa je bila 
prikazana še projekcija fotografij iz prejšnjih let. Sledil 
je pozdrav predsednika društva Franca Šteharnika, ki 
je nato povabil delovno predsedstvo, da zasede svoje 
prostore. Sledila so poročila predsednika, blagajnika, 
nadzornega odbora, verifikacijske in disciplinske ko-
misije. Po podanem planu za letošnje leto je sledila 
razprava po poročilih, v katerih je bilo slišati precej 

pohval o delu društva s strani predstavnika Občine Šo-
štanj Draga Korena in predstavnika KS in predstavni-
kov ostalih društev iz kraja in okolice. Precej pohvalnih 
besed in želja po nadaljnjem sodelovanju je bilo slišati 
tudi iz ust predstavnice Javnega sklada za kulturne 
dejavnosti iz območne enote Velenje Tatjane Vidmar.
Plan dela za letošnje leto je precej obsežen, največ po-
zornosti pa bo zagotovo vzelo praznovanje 30. oble-
tnice ustanovitve in delovanja društva. Ljudske pevke 
Gaberški cvet bodo nadaljevale s svojimi nastopi v 
okrnjeni sestavi, poleg tega pa bodo morale dopolniti 

in pomladiti svoje vrste zaradi odhoda nekaterih pevk. 
Nova dejavnost bo tudi skrb za vzgojo trte modra 
kavčina, ki smo jo posadili leta 2021. V mesecu maju 
bomo pod Kozolcem gostili domačina, pisatelja Petra 
Rezmana, ki nam bo predstavil dve svoji novi knjigi. 
Zanimiv dogodek bo tudi dvodnevno kiparjenje pod 
Kozolcem, ki ga bo organiziral JSKD Velenje. Ostale 
dejavnosti, ki so stalnica Kulturnice, bodo napovedane 
na oglasni deski društva pri trgovini, cerkvi in Kozolcu.

27. občni zbor 
Kulturnice

a. GRudniK

Foto A. Grudnik

Kulturnica Gaberke je 12. marca organizirala 
obrezovanje trte modra kavčina, ki je bila kot 
potomka najstarejše, več kot 400 let stare trte 
iz Lenta v Mariboru na sončni legi pri Kozolcu po-
sajena leta 2021. 
Za pravilno rez je poskrbel vinogradnik, trški vini-
čar Mozirja in predstavnik evropskega reda vinskih 
vitezov Mihael Fajfar iz Slatine pri Šmartnem ob 
Paki. Trta je bila darilo mozirskega župana Ivana 
Suhoveršnika šoštanjskemu županu za dobroso-
sedske odnose, zato se je prireditve z veseljem 
udeležil tudi župan Občine Šoštanj Boris Goličnik. 

Obrezovanje modre 
kavčine v Gaberkah

a. GRudniK

Foto Mirko Verhovnik
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V telovadnici Osnovne šole Topolšica je 11. 
2. 2023 potekal 23. Menihov Memorial v na-
miznem tenisu za veterane in rekreativce. 
Mednarodni turnir je poleg številnih tekmoval-
cev iz celotne Slovenije privabil še rekreativce 
iz Hrvaške, Italije ter Bosne in Hercegovine. 
V uvodnem delu je navzoče pozdravila predse-
dnica Namiznoteniškega kluba SPIN Šoštanj Mir-
jana Ramšak. Turnir so pričeli z minuto molka, 
saj je v lanskem letu preminil Tone Leber, ki je bil 
dolga leta gonilna sila Namiznoteniškega kluba 
Spin Šoštanj in idejni ustanovitelj mednarodnega 
Menihovega memoriala.  
V nadaljevanju je navzoče nagovoril župan Obči-
ne Šoštanj Boris Goličnik, ki je dejal, da je turnir 
posvečen izjemnemu človeku, njegovemu pred-
hodniku, pokojnemu županu Bogdanu Menihu, ki 
je postavil temelje mlade Občine Šoštanj. Dejal 
je tudi, da je zagotovo to tekmovanje posvečeno 
tudi v spomin na lani preminulega Toneta Le-
berja, človeka, ki je živel za namizni tenis. Vsem 
tekmovalcem je zaželel dobro počutje v Topol-
šici veliko tekmovalnega uspeha, predvsem pa, 
da bi bil turnir v prvi vrsti namenjen prijetnemu 
druženju.
Zbrane je v telovadnici pozdravila tudi Majda 
Menih. Dejala je, da je spoštljivost do pokojnih 
v ohranjanju spomina, saj bodo živeli tako dolgo, 
dokler je živ spomin nanje. Izpostavila je pomen 
rekreativnega športa za razvoj človeka. Zahvalila 

se je predsednici kluba in članom ter članicam 
NTK Spin Šoštanj za dolgoletno zvestobo in orga-
nizacijo tekmovanj. 
Turnir sta za zeleno mizo z nekaj udarci odprla 
župan Boris Goličnik in nekdanja paraolimpijka 
Jolanda Belavić.
Tekmovalci so nastopili v šestih kategorijah posa-
mezno in v treh kategorijah dvojic. 
Zmagovalci v posameznih kategorijah so bili: 
Matevž Žgank (moški do 49 let), Zoran Gajšek 
(moški od 50 do 59 let), Fredi Vodušek (moški od 
60 do 69 let), Đuro Paher (moški od 70 do 74 let), 
Vinko Pretnar (moški nad 75 let) in Darinka Mali 
(ženske enotna kategorija) ter v dvojicah: Krulc/
Baškovč (moške dvojice do 59 let), Škoberne/
Štor (moške dvojice nad 60 let) in Lapanja/Šebja-
nič Pupis (ženske dvojice enotna kategorija).  
Tekmovalce so na prizorišču vzpodbujali številni 
gledalci. Turnir je potekal v športnem duhu in 

prijateljskem druženju. Za vodenje in rezulta-
te tekmovanja je poskrbel Janez Zore, sodnik 
pri Namiznoteniški Zvezi Slovenije, za prijetno 
vzdušje vseh udeležencev pa s pogostitvijo NTK 
Spin Šoštanj. 
Ob zaključku turnirja so najboljši tekmovalci 
prejeli pokale in kolajne, naključno izžrebani pa 
praktična darila. Predsednica kluba Mirjana Ram-
šak se je po končanem turnirju zahvalila vsem 
navzočim za udeležbo in jih povabila v Topolšico 
prihodnje leto. 
Poleg NTK Spin Šoštanj so omogočili turnir: 
Občina Šoštanj, Krajevna skupnost Topolšica, 
Osnovna šola KDK Šoštanj, Podružnica Topolšica, 
za kar se jim iskreno zahvaljujemo. Prav tako se 
zahvaljujemo vsem, ki so s prostovoljnim delom 
sodelovali pri izvedbi turnirja. 

23. Memorial 
Bogdana Meniha v 
namiznem tenisu 
– Topolšica 2023

MiRjana RaMšaK

23. MENIHOV MEMORIAL – MEDNARODNI TURNIR V NAMIZNEM TENISU
Topolšica, 11. 2. 2023 REZULTATI

 MOŠKI DO 49 LET    ŽENSKE ENOTNA KATEGORIJA
 1. MATEVŽ ŽGANK                 1. DARINKA MALI 
 2. MARKO AVBERŠEK            2. DRAGICA LAPANJA 
 3. DAMIR ŠKERL                       3. VESNA PERHOČ                                       
 3. GREGOR  BAŠKOVČ           3. JASNA ŠEBJANIČ PUPIS 
 1. T   ZVONKO VALENČAK    1. T  PETRA SMOLEJ 
                                                                             
 MOŠKI OD 50 DO 59 LET              MOŠKE DVOJICE DO 59 LET
 1. ZORAN GAJŠEK         1. KRULC/BAŠKOVČ 
 2. IVAN ZERA                                  2. MALI/MALI
 3. DARKO FIJAVŽ                     3. AVBERŠEK M./PEJOVNIK 
 3. ALEŠ KNEZ                             3. FAJDIGA/ZERA
 1. T   EDI RAVNJAK 

 MOŠKI OD 60 DO 69 LET  MOŠKE DVOJICE NAD 60 LET 
 1. FREDI VODUŠEK        1. ŠKOBERNE/ŠTOR G. 
 2. JANEZ ŠKERLAK              2. ŠEMROV/PAHER
 3. SLAVKO KOVAČ      3. KOZJEK/MOČILNIK 
 3. GORAZD ŠTOR               3. VODUŠEK/KOVAČ
 1. T  JOŽEF JAVORNIK 

 MOŠKI OD 70 DO 74 LET      ŽENSKE DVOJICE – ENOTNA KATEGORIJA 
 1. ĐURO PAHER                       1. LAPANJA/ŠEBJANIČ PUPIS 
 2. CIRIL KOZJEK                      2. GROBELŠEK/MAJERIČ        
 3. FRANC LESJAK                 3. PERHOČ/MENLA 
 3. BORIS ŠKOBERNE                  3. SMOLEJ P./ZAKRAJŠEK
 1. T  ANDREJ LESNIK  

 MOŠKI NAD 75 LET                                                     
 1. VINKO PRETNAR   
 2. STANE GLAŽAR   
 3. ŽAN IVAN PREŠERN  
 3. DARJO BERGOČ 
 1. T  MARKO VIŽINTIN 

Namizni tenis v TD Skorno združuje navdu-
šence že 15 let. Enkrat tedensko se v domu KS 
Skorno Florjan zbere od 10 do 15 igralcev in to 
obliko rekreacije izvajamo 10 mesecev v letu. 
Igramo dvojice ali posamezno po sistemu, ki 
omogoča tekme med vsemi igralci in na koncu 
pokaže tudi uspešnost posameznikov. Vsako 
leto imamo srečanje z igralci Mačjega kamna in 
v mešanih dvojicah tekmujemo za medalje za 
najboljša tri mesta in prehodni pokal. Letos smo 
13. 2. 2023 izvedli že šesti turnir posameznikov 
v okviru športne sekcije TD Skorno. Zbralo se je 
15 igralcev, ki so v predtekmovanju igrali v štirih 
skupinah. Najboljši so nato igrali za razvrstitev od 
1. do 8. mesta, ostali pa za razvrstitev od 9. do 
15. mesta. Kljub temu da so igralci amaterji in se 
z namiznim tenisom srečujejo rekreativno, so v 
igrah pokazali vso resnost, zagnanost in borbe-
nost. V polfinalnih bojih in v finalu so bile tekme 
zelo napete, z dobrim navijanjem pa je bilo pravo 

tekmovalno vzdušje. Na turnirju so tekmovalci 
prejeli pokale za prva tri mesta, medaljo je dobil 
tudi najstarejši udeleženec turnirja. Najbolje so se 
izkazali:
1. mesto: Boštjan SKORNŠEK
2. mesto: Matej SKORNŠEK
3. mesto: Franc KURNIK

Medaljo za najstarejšega udeleženca je prejel 
Jože HAJSEK.
Izvedba takšnega turnirja nam popestri rekreaci-
jo in nas motivira za nadaljnje igranje namiznega 
tenisa.

Turnir v namiznem 
tenisu športne 
sekcije TD Skorno

pavel SKoRnšeK

Foto arhiv TD SkornoFoto arhiv Namiznoteniškega kluba SPIN

Foto arhiv Namiznoteniškega kluba SPIN

Foto arhiv Namiznoteniškega kluba SPIN

Foto arhiv Namiznoteniškega kluba SPIN

Foto arhiv Namiznoteniškega kluba SPIN
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Šola in vrtec

Za nami je že prva polovica šolskega leta. Ob 
polletju učenke in učenci dobijo obvestilo o 
pridobljenih ocenah in tako lahko skupaj s 
starši in učitelji sestavijo načrt za drugo polo-
vico leta – kje so dobri, kje se še morajo malo 
potruditi in kje se bo treba krepko zakopati v 
učenje za izboljšanje ocen.
Za učenke in učence osmih razredov je bil v me-
secu januarju izveden projekt Davčno opisme-
njevanje mladih. Osnovni namen projekta je 
ozaveščanje mladih o pomenu plačevanja dav-
kov, ki omogočajo zagotavljanje javnih dobrin in 
storitev vsem prebivalcem v Republiki Sloveniji. 
Dandanes je stopnja ozaveščenosti o proble-
matiki odpadne plastike že precej visoka. V 
okviru projekta Manj je več, v katerem sodeluje 
tudi naša šola, smo želeli pokazati, da odpadna 
plastika ni le odpadek, temveč je lahko tudi po-
membna sekundarna surovina. Iz odpadne pla-
stike, ki nastaja v šolah ali doma, bodo v podje-
tju Skaza, ki je eden od partnerjev v projektu, 
naredili nov material ter iz njega izdelali omeje-
no serijo kuhinjskih kompostnikov. Zato na šoli 
do nadaljnjega zbiramo odpadne plastične po-
krovčke in zobne ščetke. Konec februarja je bila 
v sklopu istega projekta izvedena delavnica za 
petošolce Odgovorno ravnanje s plastiko.
Mati narava je šestošolcem naklonila zimsko 
pošiljko padavin, da so lahko izvedli zimsko šolo 
v naravi na Treh Kraljih na Pohorju. Druženje, 
smučanje, igre, dobra volja in tudi malo pouka 
je pet dni družilo nasmejane šestošolce. Šola v 
naravi je prinesla tako učenkam in učencem kot 
učiteljem drugačno izkušnjo preživljanja skup-
nega časa. Naučila jih je prilagajanja, samostoj-
nosti in ustvarila nepozabne spomine. 
Učenci podružnične šole so izkoristili še zadnje 
izdihljaje zime in izvedli zimski športni dan v 
Belih Vodah, kjer so se ves dopoldan sankali in 
igrali na snegu.
Pred zimskimi počitnicami so tretješolci skupaj 
s svojimi učiteljicami prespali v šoli na tradicio-
nalni Noči branja. Pravljična joga, spalne vreče, 
nočne svetilke in  zanimive zgodbice iz najljub-
ših knjig otrok so jih zazibale v sladko spanje v 
njihovih učilnicah. 
Konec januarja smo imeli zimske počitnice – le-
tos prvič tako zgodaj zaradi načrtovanega sve-
tovnega prvenstva v Planici konec meseca fe-
bruarja. Ob vrnitvi v šolo smo izvedli roditeljske 
sestanke od 1. do 9. razreda skupaj z govorilni-
mi urami.
Mesec februar je bil na šoli zaznamovan s kul-
turnim dogajanjem. Slovenski kulturni praznik 

8. februar smo obeležili s kulturno prireditvijo 
v naši avli. Na proslavi so nastopali tako učen-
ci kot učitelji, ki so nas s svojimi recitacijami, 
petjem in igranjem popeljali v svet umetniške 
kulture in spodbudili v nas spoštovanje do slo-
venske besede. Še isti dan so učenke in učenci 
v KD v Šoštanju na osrednji občinski proslavi ob 
kulturnem prazniku izvedli ponovitev predstave 
Kajuhovci po Kajuhu – Nemirni čas mladosti. Ko-
nec meseca so drugošolci na kulturnem dnevu 
spoznavali skrivnosti Kamišibaja.
Združen pevski zbor vseh naših štirih zborov 
šole – Mravljice, OPZ, MPZ in OPZ POŠ Topolšica 
– so  v pesmih skupaj z Evo Boto na noge dvig-
nili polno dvorano kulturnega doma Šoštanj.  V 
torek, 14. 2. 2023, pa smo na šoli izvedli priredi-
tev Šola poje – Šoštanj poje. Že 14. leto pesem 
druži vse zbore in manjše sestave, ki delujejo v 
okviru občine Šoštanj. Letos smo se posebej po-
klonili Junakom tretjega nadstropja – otrokom z 
rakom – s skupno pesmijo Dan ljubezni in zlati-
mi pentljami na majčkah sodelujočih otrok. Zla-
te pentlje so dobili tudi vsi učenci šole in se na 
razrednih urah pogovorili o težkih boleznih, ki 
doletijo tudi najmlajše. Skupaj smo ugotovili, da 
res velja to, da na svetu ni vredno nič drugega 
kot samo zdravje.
Zato smo v februarju nadaljevali s športom. Pe-
tošolci so izvedli v sodelovanju z Občino Šoštanj 

tedenski tečaj Naučimo se smučati na Golteh. 
Vsi so izkusili nekaj zimskih radosti. Eni so prvič 
stali na smučkah, drugi pa so skupaj z učitelji 
izboljševali tehnike smučanja.
Starejše učenke in učenci so sodelovali na 
področnem tekmovanji iz odbojke. Fantje so do-
segli drugo mesto. Sodelovali smo na področ-
nem tekmovanju v smučanju in bordanju na 
Golteh. Izkoristili smo še belo ogrnjene gore in 
izvedli še en športni dan smučanja oziroma bor-
danja ter pohod v okolici šole za učence od 7. do 
9. razreda. Konec meseca februarja so učenci 
zastopali barve naše šole tudi na državnem če-
trtfinalu v rokometu za starejše dečke.
Učenci 8. in 9. razredov, ki dobro razumejo an-
gleško in imajo radi pouk angleškega pouka, 
so si v Celju ogledali angleško predstavo Oliver 
Twist. Učenke in učenci so se še naprej pridno 
udeleževali šolskih tekmovanjih iz znanja (kemi-
ja, fizika). Na 33. Medobčinskem otroškem par-
lamentu so tudi naši učenci skupaj s sovrstniki iz 
okoliških občin razpravljali o duševnem zdravju 
otrok in mladih. Bili smo tudi del vseslovenske-
ga kviza o varni rabi interneta in se tako skupaj 
z generacijo trenutno šolajočih osnovnošolcev v 
Sloveniji vpisali v Guinnessovo knjigo rekordov.
S hitrimi koraki in veliko dela stopamo proti kon-
cu šolskega leta. Pot ni lahka, a skupaj zmore-
mo!

Januar in februar 
na OŠ Karla 
Destovnika - 
Kajuha Šoštanj

KleMenTina RednaK MežnaR
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Noč branja  Foto arhiv OŠ KDK Šoštanj

Zimska šola v naravi za šestošolce  Foto arhiv OŠ KDK Šoštanj

Mladi parlamentarci in parlamentarke so na 
33. regijskem Otroškem parlamentu v Vili 
Rožle oblikovali veliko želja in sklepov – 11. 
aprila jih bo 6 izvoljenih predstavnikov regije 
SAŠA predstavilo v Državnem zboru RS, na 33. 
nacionalnem Otroškem parlamentu 
Velenje, 9. marca – V četrtek je Medobčinska 
zveza prijateljev mladine (MZPM) Velenje v Vili 
Rožle izvedla 33. regijski Otroški parlament. 
Udeležilo se ga je po 8 izbranih parlamentarcev 
in parlamentark iz Šaleške, Spodnje Savinjske in 
Zgornje Savinjske doline. Ti so najprej dobro uro 
v štirih skupinah obravnavali teme, povezane z 
duševnim zdravjem otrok in mladostnikov. Men-
torji skupin (Živa Dokl, Simona Valoh, Ida Žličar, 
Dona Pratnekar in Tina Felicijan) so bili po delu 
z njimi zelo zadovoljni, saj so imeli mladi parla-
mentarci veliko odličnih predlogov in mnenj, kaj 
vse bi lahko naredili, da bi bilo mladostnikom laž-
je. Dejstvo namreč je, da je čas epidemije pustil 
veliko ran, ki jih mladi čutijo tudi v svojem poču-
tju in duševnem zdravju. Zato je prav, da so o tej 
še vedno tabu temi začeli govoriti na glas.
V plenarnem delu zasedanja je predstavitve 
dela v skupinah spretno in s posluhom povezo-
vala novinarka in PR-ovka Tina Felicijan, ki pod 
lastno znamko Besedilni atelje neguje jezikovno 
kulturo in spodbuja konstruktivne javne razpra-
ve. Mladi si želijo več pogovorov, učenja komuni-
kacije in medsebojnega spoštovanja. Želijo si, da 
bi bili vsi bolj odprti do drugačnosti, bolj strpni. 
Radi bi usvojili več tehnik za obvladovanje stre-
sa. Mlada parlamentarka je predstavila rezultate 
raziskave, da žvečenje žvečilnega gumija doka-
zano pomirja, v šoli pa jih ne smejo uporabljati. 

Mladi si želijo tudi, da bi učilnice uredili tako, da 
bi se lahko med poukom tudi gibali, želijo si več 
»pametnih učilnic« in učenja v naravi. Poudarili 
so, kako pomembno je, da lahko svoje težave 
zaupajo staršem, vsaj enemu od njih. Želijo si, da 
bi družine več prostega časa preživele skupaj, a 
brez zaslonov. Zelo jih moti medvrstniško nasilje, 
tako besedno kot fizično, ki ga ni malo. »Bolj bi se 
morali poslušati in povezovati,« so poudarili. Po-
udarili so, da bi moral biti odnos učitelj – učenec 
bolj profesionalen in da bi se morali vsi bolj za-
vedati, da se vrednote spreminjajo iz generacije 
v generacijo. Menili so, da tudi starši potrebujejo 
več izobraževanja, da jih bodo bolje razumeli. 
Mladi so poudarili, da ima družina izjemno vlogo 
pri njihovem duševnem zdravju, saj »vse izhaja iz 
družine«. To vpliva tudi na njihovo samopodobo, 
ki je v najstniških letih še posebej ranljiva … Od 
države pričakujejo tudi, da bo poskrbela, da se 
čakalne dobe za obisk psihiatrov in drugih stro-
kovnjakov, ki jim lahko pomagajo, skrajšajo. 
Na nekaterih šolah so že uvedli klopce za pogo-
vore, ki so jih učenci zelo dobro sprejeli, zato so 
jih izpostavili kot primer dobre prakse. Eden od 
predlogov je bil tudi uvedba predmeta psiholo-
gije že v osnovne šole, pa kratke pogovore pred 

začetkom pouka, več debatnih krožkov … Zave-
dajo se, da so medvrstniški odnosi zelo pomemb-
ni, a ne marajo »fake« prijateljev, stereotipov in 
predsodkov. Že v osnovnih šolah si želijo vzpo-
stavitev sistema tutorjev. Povedali so tudi, da so 
velikokrat preobremenjeni, kar tudi vpliva na nji-
hovo počutje in duševno zdravje. Nanj imajo velik 
vpliv tudi mediji in svetovni splet, sploh družbena 
omrežja. »To, da mladi za zasloni dnevno preži-
vimo tudi po 7 ur in več, ni dobro,« so povedali. 
Strinjali pa so se tudi z voditeljičinim nasvetom, 
da nikoli drugemu ne smejo narediti nič takega, 
kar si sami ne želijo, da bi kdo drug naredil njim.
Po burni, konstruktivni razpravi so opravili voli-
tve. Izmed 24 parlamentarcev in parlamentark 
so izbrali 6 predstavnikov regije SAŠA, ki jih 
bodo zastopali na 33. nacionalnem Otroškem 
parlamentu. Šaleško dolino bosta zastopa-
la Luka Rožič in Teodor Torbica (OŠ Antona 
Aškerca Velenje), Spodnjo Savinjsko dolino Taja 
Nareks (OŠ Petrovče) in Sofia Laul (OŠ Polze-
la), Zgornjo Savinjsko dolino pa Lana Deleja (OŠ 
Nazarje) in Sara Jamnikar (OŠ Frana Kocbeka 
Gornji Grad). 

Manj prepovedi, 
več posluha in 
razumevanja

MzpM velenje

Foto arhiv MZPM Velenje

Mesec marec nam je všeč, ker se počasi prebuja 
narava. Na naših sprehodih z otroki že opazimo 
prve znanilce pomladi, naša oblačila postajajo 
vse bolj lahkotna, v igralnicah pa se sliši prepe-
vanje veselih pomladnih pesmi. 
Vedno močnejše sonce nam da nov zagon in ener-
gijo za ustvarjanje, petje, ples in igro. V tem mese-
cu pa v vrtcu obeležujemo tudi mesec družine, ki 
ga povežemo s številnimi prazniki nam pomembnih 
oseb, ki se zvrstijo v tem mesecu. V ta namen v me-
secu marcu pripravimo kakšen krajši program, pri-
kaz delčka tega, kar smo počeli in ustvarjali v vrtcu 
med letom, in povabimo naše starše, da se nam za 
en popoldan pridružijo v vrtcu, da jim vse to poka-
žemo in z njimi delimo delček našega vsakdana. 
Takšna srečanja so eden izmed načinov sodelo-
vanja s starši, s katerimi ustvarjamo nove vezi in 
prijetne spomine, ki zagotovo ostanejo vsem, še 
posebej pa otrokom, v lepem spominu. Otroci so 

veseli, da lahko s svojo družino delijo delček tega, 
kar v vrtcu počnejo vsak dan, so ponosni, ko star-
šem zapojejo, zaplešejo in pokažejo, kaj vse že 
znajo in kako veliki so že.
Veseli smo, kadar si starši vzamejo čas tudi za 
to, da kakšno popoldansko urico s svojimi otroki 

preživijo tam, kjer otroci preživijo velik del dneva in 
kjer se počutijo, upamo in verjamemo, skoraj tako 
lepo kot doma – v vrtcu, med svojimi vrtčevskimi 
prijatelji. 

Marec – mesec 
družine

naTaša TeRžan

Foto Nataša Teržan
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VODORAVNO
3. Pravica do izuma
4. Naša smučarska skakalka Klinec
5.Z resjem porasel svet
7. Antično računalo
8. Reka skozi Ženevsko jezero
9. Ženskar
11. Model za serijsko proizvodnjo
13. Bistvo, vsebina
15. Rumeni vozel
17. Nekdanji slovenski smučarski skakalec Peter
19. Zadnji zgornji del obuvala
21. Izvozna zapora
23. Ana Drev
25. Brezbožnik
26. Simptom
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NAVPIČNO
1. Nekvalitetni izdelek
2. Umetni kavčuk
3. Lovska nastava
6. Ruska abeceda
10. Utrjevanje telesa z vodo po metodi S. Kneippa
12. Gorska rastlina
14. Slovenski pisatelj Partljič
16. Ptica, ki rada odnaša svetleče predmete
18. Afriška antilopa s sabljastimi rogovi
19. Stara mama
20. Tanka, prozorna bombažna tkanina
21. Eva Longoria
22. Cerkveno darovanje
24. Uroš Smolej

r a Z v e d r i l o

»Peter, ali si natočil bencin v avto?« vpraša šef bencinske 
črpalke vajenca.

»Sem, šef, ampak samo do polovice. Več nisem mogel, ker je 
gospa pustila odprta okna.«

***

Janezek zakriči iz dnevne sobe: »Mami, mami! Ali je človek 
res prah in se v prah tudi povrne?«

»Ja, tako uči krščanska vera. Zakaj me to sprašuješ?«

»Če je vse to res, je pod našo sedežno najmanj pet mrtvih.«

Šali

Ne glede na to, kaj vse se nam dogaja v življe-
nju, je družina vedno varen pristan, kjer se po-
čutimo srečne in ljubljene.  
V prvem starostnem obdobju enote Biba smo me-
sec marec posvetili tematskemu sklopu Družina. 
Predvsem tudi zato, ker v tem mesecu beležimo 
kar nekaj praznikov, ko praznujejo različni družin-
ski člani. Otroci so v vrtec prinesli fotografije svoje 
družine. Ob ogledovanju smo spoznavali družinske 
člane in odnose med njimi, se urili v samostojnem 
pripovedovanju ob ugotavljanju, kaj počnemo v 
družini, s starši. Ob aplikacijah smo spoznali tudi 
razna hišna opravila in se pogovarjali o njih. Na 
sprehodu smo odšli mimo otrokovih hiš in skupaj 
povedali, kje je kdo doma. Bili smo tudi likovno 
aktivni in naslikali svojo družino, samega sebe. 
Prepevali smo pesmi o družini, se naučili nove 
deklamacije. Za konec pa smo strokovne delavke 
izvedle tudi družinsko srečanje s starši, na katerem 
smo jim s pesmijo, plesom in deklamacijo predsta-
vile delček našega ustvarjanja.
Ne glede na to, v kako napornem življenjskem tem-
pu smo, kako zelo polni so naši urniki, mora biti na 

prvem mestu še vedno družina. To je ’prostor’, kjer 
se vse začne in konča. Zato je ključnega pomena, 
da družinski člani v življenju ohranjajo medseboj-
no povezanost. To so praznovanja rojstnih dni, 
obletnic, pomembnih dosežkov in mejnikov. Dra-
goceno je, da tovrstne navade, ki močno krepijo 
medosebne odnose, ohranjamo vse življenje. Prav 

tako je pomembno, da sta oba starša, kolikor je le 
mogoče, enakovredno vključena v vzgojo otroka. 
Nič ni bolj dragocenega kot iskrena igra z otrokom, 
ljubeči pogovori in trenutki, ki se za vedno vtisnejo 
v vsakega izmed nas.

Mesec marec je mesec družine. Zavedamo se, 
da je družina osnovna celica in predstavlja te-
melj za vse, kar nam prinaša življenje. 
To je tudi čas, ko v našem vrtcu dajemo družini naj-
večji poudarek. Zato smo se v oddelkih veliko po-
govarjali o družini, jo opisovali in spoznavali. S po-
močjo družinskih fotografij, ki so jih otroci prinesli 
od doma, smo oblikovali stenski plakat z naslovom 
»Jaz in moja družina«. Otroci so se vsakodnevno 
pogovarjali ob plakatu in drug drugemu predstav-
ljali svojo družino ter poimenovali člane. Praznik 
družine smo obogatili še s srečanjem s starši, ki 
smo ga izpeljali v popoldanskem času. V ta namen 
smo v igralnici pripravili pestre dejavnosti, da so 
lahko otroci pokazali, kaj vse že znajo in zmorejo. 
Otrokom je bilo veliko veselje, da so poleg staršev 
v vrtec pripeljali tudi svoje brate in sestre ter jim 
pokazali, kako lepo se imamo v vrtcu.

Družina je tam, kjer se življenje začne in ljubezen 
nikoli ne konča.

                                                (neznani avtor)

Moja družina

Mesec marec v 
enoti Urška

SaRa STeineR 

aleKSandRa STRopniK

Foto Sara Steiner

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Vpis otrok novincev v Vrtec Šoštanj za šolsko leto 2023/2024 bo potekal od 3. do 14. aprila 
2023 na upravi vrtca, Kajuhova cesta 8, Šoštanj, in sicer v:

• ponedeljek, torek in četrtek 7.00–15.00, 
• sredo 7.00–17.00 in 
• petek 7.00–13.00. 

VPIS OTROK V VRTEC ŠOŠTANJ
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